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OBSAH SLOVO NA ÚVOD
Vážení spoluobčané,

ráda bych vás prostřednic-
tvím Psárského zpravodaje 
pozdravila v tomto advent-
ním čase a  ohlédla se za 
uplynulými měsíci.

Letošní rok byl opět pracovní a  podařilo se 
nám v  obci dokončit řadu projektů. Opravili 
jsme silnice, otevřeli novou hasičárnu, koupili 
nové hasičské auto, vyměnili vodovodní a ka-
nalizační potrubí na sídlišti Štědřík, dokončili 
výstavbu vodojemu,  stavbu Průtahu a  par-
koviště v  ulici K  Junčáku. Nainstalovali jsme 
bankomat, přešli na systém Keo, máme nové 
webové stránky a obecní logo. Smutnou zprá-
vou je, že jsme se nedávno rozloučili s MUDr. 
Jaroslavem Sokolem, členem redakční rady 
a zastupitelem, který nám bude velmi chybět.

Připravili jsme rozpočet na příští rok, máme 
naplánovanou řadu investičních akcí. Budou 
se týkat oprav i budování nových komunikací, 
zeleně, výstavby kolumbária, skateparku, au-
tobusových zastávek i  zahájení výstavby čis-
tírny odpadních vod.

Ráda bych tímto poděkovala kolegům, za-
městnancům obecního úřadů i pracovní četě 
za jejich dobře odvedenou práci. Poděkování 
si také zaslouží řada z  vás, našich občanů, 
kteří obci vycházíte vstříc a  pomáháte při 
dobrovolnické činnosti.

V posledních týdnech nám na dolnojirčanské 
návsi dělá radost betlém, který se letos roz-
šířil o krásnou repliku našeho kostela včetně 
vitráží a  žaluzií v  oknech. Na  psárské návsi 
se můžeme společně těšit z  krásné výzdoby 
s dřevěnými figurkami. 

Přeji vám za sebe, za obec i za své kolegy krás-
né a pohodové vánoční svátky. Budu velmi rá-
da, pokud se setkáme osobně 23. 12. na dol-
nojirčanské návsi, kam si můžete přijít pro 
betlémské světlo, a také 28. 12. na vánočním 
setkání v Psárech.

Těším se na vás a přeji vám úspěšný rok 2025.

Vlasta Málková, starostka obce

AKCE PRO SENIORY
každý týden

pondělí Jóga – pilates 10.00 ZŠ
pondělí Zdravotní cvičení 15.00 Laguna
úterý Korálkování 15.00 Třináctka
úterý Zpívání 16.00 Třináctka
čtvrtek Jóga se Šárkou 18.15 ZŠ

leden

8. 1. Trénování paměti 14.00 Třináctka
9. 1. Angličtina u čaje 9.00 Třináctka
9. 1. Babičky čtou dětem 13.30 Třináctka

13. 1. Procházka s trek. 
holemi 10.00 před OÚ

13. 1. Káva se starostkou 16.00 OÚ
22. 1. Trénování paměti 14.00 Třináctka
23. 1. Angličtina u čaje 9.00 Třináctka

29. 1. Univerzita třetího 
věku 14.00 Třináctka

30. 1. Zvonkohra 14.00 Třináctka

únor

5. 2. Trénování paměti 14.00 Třináctka
6. 2. Angličtina u čaje 9.00 Třináctka
6. 2. Babičky čtou dětem 13.30 Třináctka

10. 2. Pochod s trek. 
holemi 10.00 před OÚ

12. 2. Univerzita třetího 
věku 14.00 Třináctka

13. 2. Kavárnička 14.00 Třináctka
19. 2. Trénování paměti 14.00 Třináctka
20. 2. Angličtina u čaje 9.00 Třináctka

26. 2. Univerzita třetího 
věku 14.00 Třináctka

Bližší informace vám podá Šárka Mihely, 
tel. 602 224 817, trinactka@psary.cz
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RADA A ZASTUPITELSTVO rozsahu na akci „Rámcová smlouva na zajiš-
tění oprav a údržby místních komunikací“.
HLASOVÁNÍ / PRO: 5 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

RO USNESENÍ Č. 119/22–2024
I. souhlasí
S  vypsáním veřejné zakázky malého rozsa-
hu na  akci „Úprava veřejného prostranství 
na návsi v Dolních Jirčanech“.
II. jmenuje
Hodnotící komisi pro veřejnou zakázku ma-
lého rozsahu na akci „Úprava veřejného pro-
stranství na návsi v Dolních Jirčanech“ ve slo-
žení: Ing. Jindřich Holínský, Vlasta Málková, 
Nikola Raušerová, jako náhradníci Ing. Luboš 
Morávek, Vít Olmr.
III. určuje
Ing. Jindřicha Holínského jako odpovědnou 
osobu pro veřejnou zakázku malého rozsa-
hu na  akci „Úprava veřejného prostranství 
na návsi v Dolních Jirčanech“.
IV. určuje
Místostarostu Mgr. Milana Vácha jako kon-
trolní osobu pro veřejnou zakázku malého 
rozsahu na akci „Úprava veřejného prostran-
ství na návsi v Dolních Jirčanech“.
HLASOVÁNÍ / PRO: 5 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

RO USNESENÍ Č. 120/22–2024
I. schvaluje
Uzavření smlouvy o smlouvě budoucí o zří-
zení věcného břemene-služebnosti mezi ob-
cí Psáry a Baborovský s. r. o. na p. č. 546/39, 
546/40 a 706/1 v k. ú. Dolní Jirčany za úhradu 
48.500 Kč bez DPH.
II. pověřuje
Starostku Vlastu Málkovou podpisem této 
smlouvy.
HLASOVÁNÍ / PRO: 5 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

RO USNESENÍ Č. 121/22–2024
I. revokuje
Usnesení rady obce č. 93/16–2024 ze dne 7. 8. 
2024:
I. schvaluje
Uzavření smlouvy o zřízení věcného břemene 
mezi obcí Psáry (povinná) a  ČEZ Distribuce 
a. s. (oprávněná) č. IV-12–6029752/002 na po-
zemcích p.  č. 410/15, 497/41, 497/48, 660/13, 
696/8 a 697/20 k. ú. Dolní Jirčany za jednorá-
zovou úhradu 17.365 Kč bez DPH.
II. pověřuje
Starostku Vlastu Málkovou podpisem této 
smlouvy.
II. schvaluje
Uzavření smlouvy o zřízení věcného břemene 
mezi obcí Psáry (povinná) a  ČeZ Distribuce 
a. s. (oprávněná) č. IV-12–6029752/002 na po-
zemcích p.  č. 410/15, 497/41, 497/48, 660/13, 
696/8 a 697/20 a 497/24 v k. ú. Dolní Jirčany 
za jednorázovou úhradu 27.829 Kč bez DPH.
III. pověřuje
Starostku Vlastu Málkovou podpisem této 
smlouvy.
HLASOVÁNÍ / PRO: 5 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

RO USNESENÍ Č. 122/22–2024
I. schvaluje
Uzavření smlouvy o zřízení věcného břeme-
ne-služebnosti či. Ie-12–6009356/07 mezi ob-
cí Psáry a ČeZ Distribuce a. s. na pozemcích 
p.  č. 7, 645/1, 661, 663 a  664/1 v  k.  ú. Dolní 
Jirčany za jednorázovou úhradu 163.290  Kč 
bez DPH.

USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ RADY OBCE PSÁRY Č. 22–2024 DNE 16. 10. 2024
Přítomni: Vlasta Málková, Mgr. Milan Vácha, Vít Olmr, Ing. Jitka Svobodová, Bc. Miloslav Burián

RO USNESENÍ Č. 115/22–2024
I. souhlasí
S poskytnutím finančního příspěvku Spolku 
chatařů Na Babě ve výši 50.000 Kč jako spo-
luúčast na  opravu komunikace k  chatám – 
začátek ul. Úvozová od ul. Na Vápence.
HLASOVÁNÍ / PRO: 5 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

RO USNESENÍ Č. 116/22–2024
I. souhlasí
S vypsáním veřejné zakázky malého rozsahu 
na akci „Rámcová smlouva – údržba zeleně 
v obci Psáry – Dolní Jirčany“.
II. jmenuje
Hodnotící komisi pro veřejnou zakázku ma-
lého rozsahu na  akci „Rámcová smlouva – 
údržba zeleně v obci Psáry – Dolní Jirčany“ ve 
složení: Ing. Luboš Morávek, Vít Olmr, Nikola 
Raušerová, jako náhradníci Ing. Jindřich 
Holínský, Vlasta Málková.
III. určuje
Ing. Luboše Morávka jako odpovědnou oso-
bu pro veřejnou zakázku malého rozsahu 
na akci „Rámcová smlouva – údržba zeleně 
v obci Psáry-Dolní Jirčany“.
IV. určuje
Místostarostu Mgr. Milana Vácha jako kon-
trolní osobu pro veřejnou zakázku malého 
rozsahu na akci „Rámcová smlouva – údržba 
zeleně v obci Psáry-Dolní Jirčany“.
HLASOVÁNÍ / PRO: 5 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

RO USNESENÍ Č. 117/22–2024
I. souhlasí
S vypsáním veřejné zakázky malého rozsahu 
na akci „Výstavba nových autobusových za-
stávek v obci Psáry – Dolní Jirčany“.

II. jmenuje
Hodnotící komisi pro veřejnou zakázku ma-
lého rozsahu na  akci „Výstavba nových au-
tobusových zastávek v  obci Psáry – Dolní 
Jirčany“ ve složení: Ing. Luboš Morávek, Vlasta 
Málková, Nikola Raušerová, jako náhradníci 
Ing. Jindřich Holínský, Vít Olmr.
III. určuje
Ing. Luboše Morávka jako odpovědnou oso-
bu pro veřejnou zakázku malého rozsahu 
na akci „Výstavba nových autobusových za-
stávek v obci Psáry – Dolní Jirčany“.
IV. určuje
Místostarostu Mgr. Milana Vácha jako kon-
trolní osobu pro veřejnou zakázku malého 
rozsahu na akci „Výstavba nových autobuso-
vých zastávek v obci Psáry – Dolní Jirčany“.
HLASOVÁNÍ / PRO: 5 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

RO USNESENÍ Č. 118/22–2024
I. souhlasí
S vypsáním veřejné zakázky malého rozsahu 
na akci „Rámcová smlouva na zajištění oprav 
a údržby místních komunikací“.
II. jmenuje
Hodnotící komisi pro veřejnou zakázku malé-
ho rozsahu na akci „Rámcová smlouva na za-
jištění oprav a  údržby místních komunika-
cí“ ve složení: Ing. Jindřich Holínský, Vlasta 
Málková, Nikola Raušerová, jako náhradníci 
Ing. Luboš Morávek, Vít Olmr.
III. určuje
Ing. Jindřicha Holínského jako odpovědnou 
osobu pro veřejnou zakázku malého rozsahu 
na akci „Rámcová smlouva na zajištění oprav 
a údržby místních komunikací“.
IV. určuje
Místostarostu Mgr. Milana Vácha jako kon-
trolní osobu pro veřejnou zakázku malého 

TERMÍN PŘÍŠTÍHO ZASEDÁNÍ

ZASTUPITELSTVA OBCE PSÁRY:

19. ÚNORA 2025, 18 HOD.
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II. pověřuje
Starostku Vlastu Málkovou podpisem této 
smlouvy.
HLASOVÁNÍ / PRO: 5 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

RO USNESENÍ Č. 123/22–2024
I. schvaluje
Uzavření smlouvy o budoucí smlouvě o zří-
zení věcného břemene a dohody o umístě-
ní stavby č. IV-12–6037024 mezi obcí Psáry 
a ČeZ Distribuce a. s. na pozemcích p. č. 597/1 
v k. ú. Psáry za jednorázovou úhradu 4.040 Kč 
bez DPH.
II. pověřuje
Starostku Vlastu Málkovou podpisem této 
smlouvy.
HLASOVÁNÍ / PRO: 5 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

RO USNESENÍ Č. 124/22–2024
I. schvaluje
Uzavření smlouvy o  dílo mezi obcí Psáry 
a  spol. Zahradnictví květinářství u  Verunky 
s. r. o. na revitalizaci a výsadbu rostlin a ke-
řů v okolí pomníku na psárské návsi za cenu 
150.656 Kč bez DPH a následné dvouleté péče 
á 25.100 Kč/rok.
II. pověřuje
Starostku Vlastu Málkovou podpisem této 
smlouvy.
HLASOVÁNÍ / PRO: 5 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

RO USNESENÍ Č. 125/22–2024
I. souhlasí
S  předloženým logo manuálem obecního 
loga.
HLASOVÁNÍ / PRO: 5 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

RO USNESENÍ Č. 126/22–2024
I. schvaluje
Uzavření přílohy č. 1 smlouvy o poskytování 
webové služby SW Tritius mezi obcí Psáry 
a  spol. Tritius Solutions a.  s. Předmětem je 

navýšení knihovní licence do 20.000 svazků 
za 1.350 Kč bez DPH a 0,90 Kč bez DPH/SMS.
II. pověřuje
Starostku Vlastu Málkovou podpisem této 
přílohy smlouvy.
HLASOVÁNÍ / PRO: 5 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

RO USNESENÍ Č. 127/22–2024
I. schvaluje
Uzavření licenční smlouvy č. SAAS-M00807/24 
mezi obcí Psáry a ALIS spol. s r. o. – spisová 
služba KeO.
II. schvaluje
Uzavření smlouvy o  poskytování hostingo-
vých služeb č. ISS04073/2 mezi obcí Psáry 
a ALIS spol. s r. o. – spisová služba KeO.
III. pověřuje
Starostku Vlastu Málkovou podpisem těchto 
smluv.
HLASOVÁNÍ / PRO: 5 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

RO USNESENÍ Č. 128/22–2024
I. schvaluje
Uzavření smlouvy o dílo a  licenční smlouvy 
mezi obcí Psáry a Alexandra Timpau na po-
řízení fotografií nové hasičské zbrojnice za 
cenu 27.500 Kč.
II. pověřuje
Starostku Vlastu Málkovou podpisem této 
smlouvy.
HLASOVÁNÍ / PRO: 5 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

RO USNESENÍ Č. 129/22–2024
I. schvaluje
Uzavření dodatku č. 5 ke smlouvě o dílo na ak-
ci „Nová hasičská zbrojnice pro Psáry a Dolní 
Jirčany“ mezi obcí Psáry a  BW-Stavitelství 
s.  r.  o. Předmětem dodatku jsou náklady 
na spotřebovaná média bez přefakturace.
II. pověřuje
Starostku Vlastu Málkovou podpisem tohoto 
dodatku.
HLASOVÁNÍ / PRO: 5 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ RADY OBCE PSÁRY Č. 23–2024 DNE 30. 10. 2024
Přítomni: Vlasta Málková, Mgr. Milan Vácha, Vít Olmr, Ing. Jitka Svobodová, Bc. Miloslav Burián

RO USNESENÍ Č. 130/23–2024
I. schvaluje
Dodatek č. 1 k  protokolu o  otevírání obá-
lek a  hodnocení nabídek na  akci „Obnova 
povrchu komunikace ul. Ke Kukaláku, Dolní 
Jirčany“.
HLASOVÁNÍ / PRO: 5 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

RO USNESENÍ Č. 131/23–2024
I. schvaluje
Uzavření dodatku č. 1 ke smlouvě o  dílo 
mezi obcí Psáry a  SARK engineering s.  r.  o. 
na akci „Obnova povrchu komunikace ul. Ke 
Kukaláku, Dolní Jirčany“. Předmětem dodatku 

jsou vícepráce ve výši 1.404.431 Kč bez DPH, 
cena díla nově činí 4.785.050,08 Kč bez DPH.
II. pověřuje
Starostku Vlastu Málkovou podpisem tohoto 
dodatku.
HLASOVÁNÍ / PRO: 5 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

RO USNESENÍ Č. 132/23–2024
I. schvaluje
Záměr směny pozemků a to díl „b“ z pozemku 
p. č. 1079/19 o výměře 35 m² za díl „d“ z po-
zemku 697/22 o výměře 35 m² č. 1721–76/2024. 
Směna se uskuteční bez doplatku.
HLASOVÁNÍ / PRO: 5 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ RADY OBCE PSÁRY Č. 24–2024
Přítomni:  Vlasta Málková, Mgr. Milan Vácha, Vít Olmr, Ing. Jitka Svobodová, Bc. Miloslav Burián

RO USNESENÍ Č. 133/24–2024
I. souhlasí
V  souvislosti s  usnesením rady č. 115/22–
2024 s navýšením příspěvku Spolku chatařů 
Na Babě na částku maximálně 75.000 Kč jako 
spoluúčast na opravu komunikace k chatám 
– začátek ul. Úvozová od ul. Na Vápence.
HLASOVÁNÍ / PRO: 5 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

RO USNESENÍ Č. 134/24–2024
I. schvaluje
Uzavření smlouvy o zřízení věcného břeme-
ne-služebnosti mezi obcí Psáry (povinná) 
a  ČeZ Distribuce a.  s. (oprávněná) č. IV-12–
6009356/07 na pozemcích p. č. 7, 645/1, 661, 
663, a 664/1 v k. ú. Dolní Jirčany za jednorázo-
vou úhradu 163.290 Kč bez DPH.

II. schvaluje
Uzavření smlouvy o budoucí smlouvě o zří-
zení věcného břemene a Dohody o umístě-
ní stavby mezi obcí Psáry (povinná) a  ČeZ 
Distribuce a. s. (oprávněná) č. IV-12–6036760 
na  pozemcích p.  č. 141/4, 689/5, 140/25, 
140/2, 636/1, 635/25, 635/26, 635/2 a  636/4 
v k. ú. Dolní Jirčany za jednorázovou úhradu 
117.700 Kč bez DPH.
III. pověřuje
Starostku Vlastu Málkovou podpisem tohoto 
dodatku.
HLASOVÁNÍ / PRO: 5 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

RO USNESENÍ Č. 135/24–2024
I. schvaluje
Rozpočtové opatření č. 2/2024.
HLASOVÁNÍ / PRO: 5 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT
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USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ RADY OBCE PSÁRY Č. 25–2024 DNE 20. 11. 2024
Přítomni: Vlasta Málková, Mgr. Milan Vácha, Vít Olmr, Ing. Jitka Svobodová, Bc. Miloslav Burián

RO USNESENÍ Č. 136/25–2024
I. schvaluje
Záměr prodeje pozemků parc. č. 22/9 o  vý-
měře 705 m², parc. č. 23/5 o  výměře 8 m², 
parc. č. 23/4 o výměře 109 m² , parc. č. 519/2 
o výměře 8 m², parc. č. 519/3 o výměře 43 m², 
parc. č. 520/3 o výměře 163 m², parc. č. 524/5 
o výměře 30 m², parc. č. 524/3 o výměře 297 
m², parc. č. 558/53 o  výměře 87 m², parc. 
č.  1089/31 o  výměře 21 m², parc.č. 1089/30 
o  výměře 4 m², parc.č. 1089/25 o  výměře 
12 m², parc. č. 1089/26 o výměře 16 m², parc. č. 
1089/28 o výměře 7 m², parc. č. 1089/29 o vý-
měře 11 m², parc. č. 1109/2 o výměře 5 m² vše 
v k. ú. Psáry a pozemku parc. č. 646/7 o vý-
měře 375 m² v k. ú. Dolní Jirčany. cena sta-
novena znaleckým posudkem činí 199.780 Kč.
HLASOVÁNÍ / PRO: 5 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

RO USNESENÍ Č. 137/25–2024
I. schvaluje
Záměr směny části pozemku parc.č. 1061/1, 
ost. komunikace o výměře cca 12 m² za část 
pozemku parc. č. 1019/4, zahrada o  výměře 
cca 7 m² v k. ú. Dolní Jirčany. Směna se usku-
teční s doplatkem.
HLASOVÁNÍ / PRO: 5 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

RO USNESENÍ Č. 138/25–2024
I. schvaluje
Uzavření veřejnoprávní smlouvy mezi obcí 
Psáry a  Městem Jílové u  Prahy. Předmětem 
je výkon služby městské policie při kultur-
ní akci „Vánoce na dolnojirčanské návsi“ za 
úhradu 5.000 Kč.
II. pověřuje
Starostku Vlastu Málkovou podpisem této 
smlouvy.
HLASOVÁNÍ / PRO: 5 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

RO USNESENÍ Č. 139/25–2024
I. schvaluje
Uzavření smlouvy č. 7221400074 o poskytnu-
tí podpory mezi obcí Psáry a Státní fondem 
životního prostředí České republiky na akci 
„Fotovoltaický systém v objektu MŠ č. p. 155 
a objektu dětského centra čp. 12 v obci Psáry“ 
ve výši 1.960.612 Kč.
II. pověřuje
Starostku Vlastu Málkovou podpisem této 
smlouvy
HLASOVÁNÍ / PRO: 5 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

RO USNESENÍ Č. 140/25–2024
I. bere na vědomí
Protokol o otevírání obálek a hodnocení na-
bídek na akci „Úprava veřejného prostranství 
na návsi v Dolních Jirčanech“.

II. schvaluje
Výběr nabídky od J.  L.  T. stavební společ-
nost s. r. o, Budějovická 701, Jesenice, 252 42, 
IČ 45792348 za cenu 1.181.168,75 Kč bez DPH.

III. pověřuje
Starostku Vlastu Málkovou podpisem smlou-
vy o dílo.
HLASOVÁNÍ / PRO: 5 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

USNESENÍ ZASTUPITELSTVA OBCE PSÁRY Č. 5–2024 DNE 11. 12. 2024
Přítomni:  Mgr. Milan Vácha, Vlasta Málková, Mgr. Martina Běťáková, Vít Olmr, Filip Šmergl, 

Ing. Antonín Rak, Bc. Miloslav Burián, Milan Vinecký, Ing. Jitka Svobodová, Mgr. Jiří 
Kučera, Ing. Hana Šmídlová, MBA, Ing. Hana Ortová

Nepřítomni: Olga Kramosilová, Tomáš Pecháček

USNESENÍ Č. 34/5–2024
I. bere na vědomí
Přednesenou zprávu starostky a  místosta-
rosty obce Mgr. Váchy o činnosti obce.
HLASOVÁNÍ / PRO: 12 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

USNESENÍ Č. 35/5–2024
I. bere na vědomí
Protokol o kontrole kontrolního výboru obce 
č. 4/2024.
II. bere na vědomí
Zápis z  jednání finančního výboru obce 
č. 5/2024.
HLASOVÁNÍ / PRO: 12 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

USNESENÍ Č. 36/5–2024
I. neschvaluje
Návrh na  pořízení změny Územního plá-
nu obce Psáry – pozemek p. č. 141/45 v k. ú. 
Dolní Jirčany.
HLASOVÁNÍ / PRO: 12 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

USNESENÍ Č. 37/5–2024
I. schvaluje
Uzavření kupní smlouvy mezi obcí Psáry 
(prodávající) a  Lesy České republiky, s.  p. 
(kupující) na  části pozemků parc. č. 646/4 
ostatní plocha o výměře 375 m² v k. ú. Dolní 
Jirčany, parc. č. 22/7 ostatní plocha o výměře 
705 m² , parc. č. 23/3 ostatní plocha o výměře 
8 m², parc. č. 23/4 trvalý travní porost 109, 

parc. č. 519 orná půda o výměře 51 m², parc. 
č. 520/3 orná půda o  výměře 163 m², parc. 
č. 524/1 orná půda o  výměře 30 m², parc. 
č.  524/2 orná půda o  výměře 297 m², parc. 
č. 558/4 ostatní plocha o výměře 87 m², parc. 
č. 1089/3 ostatní plocha o výměře 21 m², parc. 
č. 1089/9 ostatní plocha o výměře 4 m², parc. 
č. 1089/10 ostatní plocha o  výměře 28  m², 
parc. č. 1089/16 ostatní plocha o  výměře 
18 m² a parc. č. 1109 ostatní plocha o výměře 

Setkání si rezervujte na: 
starostka@psary.cz • 602 714 101

Zveme Vás na
„KÁVU SE STAROSTKOU“

13. 1. od 16.00 hod.
na OÚ Psáry

Přijďte na pravidelné setkání se 
starostkou Vlastou Málkovou, kde 
můžete neformálně diskutovat 
o všem, co vás v obci zajímá.

HOVORY
SE STAROSTKOU
Nadále probíhají hovory se starostkou. 
Vaše otázky a  podněty můžete psát 
na email dotazy@psary.cz.

Odpovědi uslyšíte na FB, Instagramu a YouTube.
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5 m² v k. ú. Psáry o výměře celkem 1901 m² za 
cenu celkem 199.780 Kč bez DPH.
II. pověřuje
Starostku Vlasu Málkovou podpisem této 
smlouvy.
HLASOVÁNÍ / PRO: 12 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

USNESENÍ Č. 38/5–2024
I. schvaluje
Uzavření směnné smlouvy mezi obcí Psáry 
a SJM Ing. Miroslav Král a Klára Králová na díl 
„b“ z pozemku parc. č. 1079/19 o výměře 35 m² 
za díl „d“ z pozemku parc. č. 697/22 o výměře 
35 m² v k. ú. Psáry. Směna se uskuteční bez 
doplatku.
II. pověřuje
Starostku Vlasu Málkovou podpisem této 
smlouvy.
HLASOVÁNÍ / PRO: 12 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

USNESENÍ Č. 39/5–2024
I. schvaluje
Uzavření smlouvy o  budoucí smlouvě kup-
ní mezi obcí Psáry (bud. kupující) a  Ivanou 
Adámkovou a Zdeňkou Poslušnou (bud. pro-
dávající) na část z pozemku p. č. 719/15 v k. ú. 
Psáry za cenu 880 Kč/m² (předpoklad 12 m²).
II. schvaluje
Uzavření smlouvy o smlouvě budoucí kupní 
mezi obcí Psáry (bud. kupující) a  Tomášem 
Kacovským (bud. prodávající) na  část 
z  pozemku p.  č. 1021 v  k.  ú. Psáry za cenu 
880 Kč/ m² (předpoklad 7 m²).
III. schvaluje
Uzavření kupní smlouvy mezi obcí Psáry 
(kupující) a  Jaroslavem Alferym, Gabrielou 
císařovou, Janou Hajduovou a  Monikou 
Vojáčkovou (prodávající) na  pozemek 
p. č.  719/20 v k. ú. Psáry o výměře 91 m² za 
cenu 80.080 Kč.
IV. schvaluje
Uzavření smlouvy o budoucí smlouvě směn-
né mezi obcí Psáry a  evou eisovou na  po-
zemky p. č. 1019/4 o výměře cca 7 m² (nabývá 

obec) za pozemek p. č. 1061/1 o výměře cca 
12 m² s doplatkem 500 Kč/m².
V. pověřuje
Starostku Vlasu Málkovou podpisem těchto 
smluv.
HLASOVÁNÍ / PRO: 12 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

USNESENÍ Č. 40/5–2024
I. bere na vědomí
Protokol o otevírání obálek a hodnocení na-
bídek na  veřejnou zakázku malého rozsahu 
„Rámcová smlouva na údržbu zeleně v obci 
Psáry“.
II. schvaluje
Výběr nejvýhodnější nabídky od Komunální 
služby Příbram s.  r.  o. se sídlem Spojovací 
519, Rožmitál pod Třemšínem, IČ 22204571.
III. pověřuje
Starostku Vlasu Málkovou podpisem rámco-
vé smlouvy.
HLASOVÁNÍ / PRO: 12 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

USNESENÍ Č. 41/5–2024
I. bere na vědomí
Protokol o otevírání obálek a hodnocení na-
bídek na veřejnou zakázku malého rozsahu.
„Rámcová smlouva na zajištění oprav a údrž-
by místních komunikací a  ploch, Psáry – 
Dolní Jirčany“.
II. schvaluje
Výběr nejvýhodnější nabídky od Autodoprava 
a zemní práce Štajner a Štajner, se sídlem Ml. 
Běchovice 252, 190 00 Praha 9 IČ 47599600.
III. pověřuje
Starostku Vlasu Málkovou podpisem rámco-
vé smlouvy.
HLASOVÁNÍ / PRO: 12 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

USNESENÍ Č. 42/5–2024
I. schvaluje
Výpověď veřejnoprávní smlouvy na  zajiště-
ní Obecní policie mezi obcí Psáry a Městem 

Jesenice a  to dohodou se souhlasem 
Krajského úřadu Středočeského kraje.
II. schvaluje
Uzavření veřejnoprávní smlouvy mezi ob-
cí Psáry a  Městem Jílové u  Prahy na  zajiš-
tění Městské policie za paušální částku 
237.250  Kč/čtvrtletí. Účinnost této smlouvy 
počíná ode dne následujícího po dni, kdy 
nabude právní moci rozhodnutí o  udělení 
souhlasu s uzavřením této smlouvy ze strany 
Krajského úřadu Středočeského kraje.
III. pověřuje
Starostku Vlastu Málkovou podpisem výpo-
vědi a smlouvy.
HLASOVÁNÍ / PRO: 12 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

USNESENÍ Č. 43/5–2024
I. pověřuje
Starostku Vlastu Málkovou podpisem 
Patronátního prohlášení pro Českou spoři-
telnu a. s.
HLASOVÁNÍ / PRO: 12 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

USNESENÍ Č. 44/5–2024
I. pověřuje
Radu obce Psáry uzavřením smlouvy a  je-
jích případných dodatků s VHS projekt s. r. o. 
na „Zpracování projektové dokumentace pro 
provádění stavby Intenzifikace ČOV Psáry“.
HLASOVÁNÍ / PRO: 12 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

USNESENÍ Č. 45/5–2024
I. schvaluje
Uzavření smlouvy o  vedení účetnictví me-
zi obcí Psáry a  Bialešová s.  r.  o. za cenu 
65 000 Kč bez DPH/měsíčně na dobu určitou 
2 roky tj. do 31. 12. 2026.
II. pověřuje
Starostku Vlasu Málkovou podpisem této 
smlouvy.
HLASOVÁNÍ / PRO: 12 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

USNESENÍ Č. 46/5–2024
I. schvaluje
Obecně závaznou vyhlášku o  místním po-
platku za odkládání komunálního odpadu 
z nemovité věci.
HLASOVÁNÍ / PRO: 12 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

USNESENÍ Č. 47/5–2024
I. schvaluje
Název ulice „Skalní“ v  Psárech – lokalita 
Vápenka.
HLASOVÁNÍ / PRO: 12 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

USNESENÍ Č. 48/5–2024
I. ruší
Organizační složku obce Neformálko 
a Organizační složku obce Třináctka.
HLASOVÁNÍ / PRO: 11 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 1 
(Běťáková)
NÁVRH BYL PŘIJAT

USNESENÍ Č. 49/5–2024
I. schvaluje
Uzavření dohody vlastníků provozně sou-
visejících vodovodů mezi obcí Psáry, obcí 
Libeř a Posázavským vodovodem-dobrovol-
ným svazkem obcí. Předmětem dohody je 
vymezení vzájemných práv a  povinností při 
dodávce pitné vody z Posázavského vodovo-
du a Psáry-vodovod.
II. pověřuje
Starostku Vlasu Málkovou podpisem této 
dohody.
HLASOVÁNÍ / PRO: 12 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

USNESENÍ Č. 50/5–2024
I. bere na vědomí
Navýšení cen vodného a  stočného od 1. 1. 
2025 na  cenu 134,48  Kč/m3 bez DPH. Nová 
cena vodného činí 76,48  Kč/m3 a  stočného 
58,00 Kč/m3 bez DPH.
HLASOVÁNÍ / PRO: 12 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT
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USNESENÍ Č. 51/5–2024
I. schvaluje
Obecně závaznou vyhlášku o  místním po-
platku za zhodnocení stavebního pozemku 
možností jeho připojení na stavbu vodovodu 
obce Psáry.
HLASOVÁNÍ / PRO: 12 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

USNESENÍ Č. 52/5–2024
I. stanovuje
a) výši odměn poskytované neuvolněným 

členům Zastupitelstva obce Psáry za vý-
kon funkce, s účinností od 11. 12. 2024 a pro 
následující kalendářní roky 2025–2026, te-
dy do konce volebního období 2022–2026, 
vždy v  maximální výši pro danou funkci 
a kalendářní rok dle koeficientu stanove-
ného zákonem č. 128/2000 Sb., o obcích 
a výše základny pro výpočet odměn členů 

zastupitelstev územních samosprávných 
celků, kterou vyhlašuje pro každý kalen-
dářní rok Ministerstvo vnitra Sdělením ve 
Sbírce zákonů České republiky,

b) v  případě budoucích změn v  obsazení 
jednotlivých funkcí poskytovat odměnu 
ve schválené výši ode dne nového zvolení 
do příslušné funkce.

II. schvaluje
Odměnu zastupitelce Ing. Haně Šmídlové ve 
výši 0 Kč od 11. 12. 2024 dle její žádosti.
III. schvaluje
V případě souběhu výkonu více funkcí bude 
neuvolněným členům zastupitelstva poskyt-
nuta odměna až do výše souhrnu odměn za 
tři různé funkce v souladu s § 74 odst. 3 záko-
na č. 128/2000 Sb., o obcích.
HLASOVÁNÍ / PRO: 12 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

USNESENÍ Č. 53/5–2024
I. schvaluje
Poskytnutí odměn pro členy výborů a komisí 
za činnost v roce 2024 dle zákona č. 128/2000 
Sb., o obcích dle přílohy č. 1 tohoto usnesení.
HLASOVÁNÍ / PRO: 12 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

USNESENÍ Č. 54/5–2024
I. souhlasí
S poskytnutím mimořádné odměny starostce 
Vlastě Málkové za rok 2024 ve výši dvojná-
sobku odměny zastupitele. Odměna se po-
skytuje za mimořádný rozsah práce v  soci-
ální oblasti a osobní zapojení při organizaci 
kulturních a společenských akcí. Mimořádný 
rozsah práce byl také v oblasti vodohospo-
dářské infrastruktury, zejména při dokončení 
připojení obce Psáry na Posázavský vodovod. 
Dále za velmi komplikovaný a  mimořádně 
časově náročný soudní spor se společnos-
tí IMOS a. s., od které obec prostřednictvím 

soudu požaduje úhradu vzniklé újmy v řádu 
desítek milionů Kč za projekt „Průtah Psáry“.
HLASOVÁNÍ / PRO: 12 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

USNESENÍ Č. 55/5–2024
I. schvaluje
Termíny veřejného zasedání zastupitelstva 
na rok 2025: : 19. února, 16. dubna, 18. června, 
17. září a 10. prosince 2025.
HLASOVÁNÍ / PRO: 12 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

USNESENÍ Č. 56/5–2024
I. souhlasí
S úplatným převodem pozemků nebo jejich 
částí a  to p. č. 161/7, orná půda o  výměře 
68  m² a  p.  č. 161/102, orná půda o  výměře 
517 m² v k. ú. Psáry od ČR – Státního pozem-
kového úřadu.
HLASOVÁNÍ / PRO: 12 / PROTI: 0 / ZDRŽELI SE: 0
NÁVRH BYL PŘIJAT

PŘÍLOHA Č. 1 USNESENÍ ZASTUPITELSTVA OBCE Č. 5-2024

Jméno a příjmení Odměna Funkce

Radka Antošová 1 000 Kč Finanční výbor

Jiří Římovský 3 000 Kč Redakční rada

Michaela Hájková 3 000 Kč kulturní a volnočasové aktivity
Martina Jedličková 3 000 Kč kulturní a volnočasové aktivity
Jana Fejková 3 000 Kč kulturní a volnočasové aktivity
Romana Hájková 3 000 Kč kulturní a volnočasové aktivity
Martina Komrsková 3 000 Kč kulturní a volnočasové aktivity

Ivana Tesařová 2 000 Kč sociální a seniorská politika
Naděžda Jakubková 2 000 Kč sociální a seniorská politika
Martina Jedličková 2 000 Kč sociální a seniorská politika
Martina Šmerglová 2 000 Kč sociální a seniorská politika

Ing. Aleš Laboutka 3 000 Kč Stavební komise

Celkem 30 000 Kč  

Uvedené částky = čistá odměna. Zákonné odvody odvede Obec Psáry. 
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ROZPOČET 
Rozpočtované daňové a  nedaňové příjmy 
roku 2025 očekáváme ve výši 121 887 000 Kč. 
Rozpočtované výdaje roku 2025 činí 
237 423 000 Kč. Rozpočet obce Psáry zapojí 
do financování dva termínované vklady ve 
výši celkem 110 000 000 Kč. Zároveň využívá 
vícezdrojové financování formou dotací, da-
rů a příspěvků.

Obec plánuje řadu nových investic. Největší 
investiční akcí bude pořízení čistírny od-
padních vod, investice do silnic a  pozem-
ních komunikací v Psárech a  Jirčanech, no-
vé autobusové zastávky, pořízení armaturní 
komory tlaku, výstavba nových kolumbárií, 
nový sběrný dvůr, skatepark, obnova psár-
ského dětského hřiště, rekonstrukce dolno-
jirčanské návsi, odkup pozemku na psárské 
sportoviště pro hasiče a  fotbalisty a  další 
investiční akce. Plánuje se také rozšíření 

a  obnovení knihovny, revitalizace zeleně, 
údržba a  postupná modernizace veřejného 
osvětlení.

Rozpočet financuje neinvestičním provoz-
ním příspěvkem Mateřskou školu Štědřík 
a Základní školu Ámos. Podporuje sportovní 
a sociální oblast formou neinvestičních pří-
spěvků. Zajišťuje zájmové činnosti pro se-
niory a volný čas dětí a mládeže. Financuje 
zajištění bezpečnosti a  veřejného pořádku, 
požární ochranu a činnost místní správy.

STAROSTKA 
INFORMUJE
Vlasta Málková

SOUDNÍ SPOR S FIRMOU IMOS BRNO A. S. 
V  předchozích vydáních zpravodaje 
jsme vás informovali o průběhu stav-
by „Vodovod Psáry – připojení obce 
Psáry na  Posázavský vodovod, návrh 
tlakových a  kamerových zkoušek pro 
ověření technického stavu“, kterou 
realizovala firma Zepris s.  r.  o. podle 
projektové dokumentace zpracované 
projekční kanceláří Vodohospodářský 
rozvoj a výstavba a. s. Tato zakázka byla 
již úspěšně dokončena, opravený vodovod 
byl převzat a  proběhla závěrečná kontrola 
stavby. Aktuálně probíhá kolaudační řízení.

Ve vztahu k původnímu zhotoviteli, společ-
nosti IMOS Brno a.  s., obec Psáry podala 

k Okresnímu soudu Praha–západ žalobu 
o  zaplacení smluvní pokuty a  náhradu 
škody v celkové výši bezmála 60 mil. Kč. 

Na dalším jednání soudu je plánován 
výslech znalce. Advokátní kancelář 
ARROWS s.  r.  o. připravuje rozšíření 
žaloby o další škodu ve výši přibližně 
6 mil. Kč. 

Ve spolupráci s  projekční kanceláří 
Vodohospodářský rozvoj a výstavba a. s. 

bylo dokončeno shromáždění podkladů pro 
dokončení vypořádání ze smlouvy o  dílo. 
Doplatek podle smlouvy o dílo bude řešen 
zápočtem.

INFORMACE Z OBCE

KOMUNIKACE NA STRÁNI (NA BÁBU) 
Všem vlastníkům pozemků, na nichž se bu-
de část stavby komunikace nacházet, byly 
zaslány návrhy příslušných smluv na odkup, 
směnu či budoucí odkup  dotčených částí je-
jich pozemků.

Přestože všichni vlastníci pozemků původně 
s realizací stavby souhlasili, jednání se ny-
ní zkomplikovala. Jelikož se jedná o stavbu 
určenou pro širokou veřejnost, věříme, že 
nakonec s  vlastníky „najdeme společnou 
řeč“ a  stavba bude realizována. Zpracování 
projektové dokumentace nadále pokračuje.

INSTALACE HLADINOMĚRŮ – POVODŇOVÝ HLÁSIČ 
Součástí projektu povodňového opatření 
bylo zpracování digitálního povodňového 
plánu obce a  pořízení elektrocentrály pro 
případ krizového řízení obce. Dále byly po-
řízeny dva hladinoměry – jeden je umístěn 
na mostě v Kutné ulici a druhý naproti obec-
nímu úřadu. Tato zařízení budou monitoro-
vat hladinu toků Zahořanského a Sulického 
potoka. 

V případě, že hladina překročí nastavené li-
mitní hodnoty, systém automaticky odešle 
varovné zprávy povodňové komisi prostřed-
nictvím e-mailu nebo SMS.

POLYFUNKČNÍ DŮM U SV. VÁCLAVA 
Sdělení společnosti Bramal o aktuálním sta-
vu realizace projektu „Výstavba polyfunkční-
ho domu U Sv. Václava Dolní Jirčany/Psáry“. 

Na  základě stavebního povolení probíhají 
na pozemku stavebně-technické práce prv-
ní etapy výstavby. Ty zahrnují hloubení sta-
vební jámy a  související činnosti, které za-
jišťuje místní firma zastoupená Františkem 
Přibylem.

Po dokončení přípravných prací zač ne spo-
lečnost Bramal Project registrovat případ-
né zájemce o  prostory polyfunkčního do-
mu. O  dalším postupu vás budeme včas 
informovat.
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RELAXAČNÍ ZÁZEMÍ NA VÁPENCE 
V okolí skály na Vápence jsme nechali zkon-
trolovat keře a stromy a označit nálety a su-
ché a nebezpečné stromy a křoviska. V prů-
běhu zimy dojde k vyčištění této oblasti. 

Dalším krokem budou drobné terénní úpra-
vy a případné dosázení zeleně, aby se oblast 
co nejvíce přiblížila slíbenému cíli — vytvořit 
zde příjemné relaxační zázemí.

DOKONČENÉ OPLOCENÍ POMNÍKU V PSÁRECH 
V  průběhu listopadu byla dokončena po-
slední část oplocení pomníku v  Psárech. 
Byla doplněna a  zkompletována chybějící 
část směrem k pekárně Laguna. Nyní je celý 
prostor ohraničen novým kovovým plůtkem 
s podezdívkou. 

Prostor je tak připraven na  nové osázení, 
které bude realizováno v jarních měsících.

KÁCENÍ SUCHÝCH A RIZIKOVÝCH STROMŮ V ULICI PRAŽSKÁ 
V ulici Pražská, nedaleko nového přechodu 
pro chodce, se nacházely dva jasany. Jejich 
suché větve se již nebezpečně nakláně-
ly nad chodník a  vozovku, čímž  ohrožovaly 
zdraví a majetek. Stromy zasahovaly také do 
vrchního elektrického vedení, což si vyžáda-
lo odborný zásah stromolezce. 

Postupným ořezem byly stromy bezpečně 
odstraněny.

OŘEZ KEŘŮ A ÚPRAVA VEŘEJNÝCH PROSTRANSTVÍ V PSÁRECH A JIRČANECH 
Po skončení vegetační sezony se na mnoha 
místech objevily nové přírůstky na  keřích 
a větvích stromů. V uplynulých měsících by-
lo provedeno jejich zkrácení a tvarování, a to 
jak podél komunikací, tak na kruhových ob-
jezdech a v parcích. 

Ořez a úprava byly provedeny nejen z este-
tických důvodů, ale také pro zajištění volné-
ho a bezpečného průjezdu vozidel, například 
pro svoz odpadu v jednotlivých lokalitách.

CYKLOSTEZKA ŠTĚDŘÍK – ŠKOLA 
Projektant aktuálně shromažďuje potřebná 
vyjádření a  závazná stanoviska pro podání 
žádosti na stavební úřad. Podle smlouvy je 
termín podání stanoven na 21. 12. 2024.

OPĚRNÁ ZEĎ KOMUNIKACE NA STRÁNI, PSÁRY 
V listopadu vydal stavební úřad oznámení 
o zahájení společného řízení pro tuto stavbu. 
Věříme, že do konce roku získáme stavební 
povolení a začátkem příštího roku vyhlásíme 
výběrové řízení na zhotovitele stavby.

cílem je zahájit stavbu v dubnu nebo nej-
později v květnu 2025.

SÍDLIŠTĚ ŠTĚDŘÍK 
Příští týden by měla být dokončena stavba 
nového napojení domů na vodovod a splaš-
kovou kanalizaci, včetně opravy části deš-
ťové kanalizace. Následně bude postupně 
přepojena vodovodní síť na vodu ze Želivky.

Během stavby těchto sítí bylo zjištěno, že 
kanalizační přípojka z mateřské školy je 
v havarijním stavu. Před realizací nových po-
vrchů komunikací na sídlišti bude tato pří-
pojka vyměněna.

Návrh projektové dokumentace na obnovu 
povrchů komunikací je již vypracován.

VÝSTAVBA NOVÉHO SBĚRNÉHO DVORA 
V polovině října byla na stavební úřad podá-
na žádost o souhlas se stavebním záměrem. 
Bohužel i  nás zasáhl chaos a  nedostatky 
spojené s povolováním staveb podle nového 
stavebního zákona. Vydání povolení ve lhůtě 
30, respektive 60 dnů, jak bylo zákonem pů-
vodně slibováno, se ukazuje jako nereálné.
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PROPOJOVACÍ CHODNÍK ULICE KE KŘÍŽKU 
Propojení chodníku před „Zelenou“ je pře-
devším školáky hojně využívaný úsek. Stavba 
chodníku byla zahájena v  listopadu. Počasí 
zatím přeje, takže zemní práce mohou po-
kračovat. Je tedy možné,  že stavba bude do-
končena ještě letos.

POZEMEK PRO ROZŠÍŘENÍ HŘBITOVA V DOLNÍCH JIRČANECH 
Farnost Jílové u Prahy, jako vlastník pozem-
ku, na  jehož části má obec zájem postavit 
stavbu kolumbária, vyslovila souhlas s jeho 
odprodejem. Nyní bylo zadáno vypracování 
geometrického plánu pro  oddělení před-
mětné části pozemku.

Po jeho obdržení nechá obec připravit kupní 
smlouvu a zajistí souhlas s dělením pozem-
ku. Podklady pak předloží ke schválení za-
stupitelstvu obce.

Dalším krokem bude schválení a zadání vy-
pracování změny územního plánu pro tento 
pozemek.

PARKOVIŠTĚ VEDLE BUDOVY OBECNÍHO ÚŘADU 
Projekt na obnovu povrchu parkoviště je 
již vypracován. Jelikož část parkoviště leží 
na pozemku s funkcí lesa, byla v souladu se 
zákonem o lesích podána žádost na odbor 
životního prostředí o jeho vynětí. 

Jakmile obdržíme potřebný souhlas, vypí-
šeme výběrové řízení na zhotovitele stavby. 
Vlastní realizace se pak bude odvíjet od ak-
tuálních klimatických podmínek.

NOVÁ ČISTÍRNA ODPADNÍCH VOD 
Pro potřeby rozšíření ČOV na nové pozemky 
byl zadán hydrogeologický průzkum  těchto 
lokalit. Tento průzkum je klíčový pro založení 
nové stavby. Vrty, které budou využity k vy-
hodnocení stavu a hladiny podzemní vody, 
budou v budoucnosti sloužit spolu s ostat-
ními vrty k  měření hladiny a  odčerpávání 
podzemní vody z pozemků stavby.

Současně bylo započato vyklízení předmět-
ných pozemků tak, aby byly připraveny pro 
stavební práce.

DOLNOJIRČANSKÁ NÁVES 
Na úpravu prostoru za obchodem proběh-
la veřejná zakázka, kterou vyhrála firma JLT. 
V   rámci projektu dojde k rekultivaci pro-
storu, odstranění starých pařezů a vyčištění 
plochy od kamení, písku a cihel. Terén bude 
srovnán a zatravněn.

Komunikace budou upraveny zhutněním 
a  novým povrchem z recyklátu, a to včetně 
míst vyhrazených pro parkování aut. celý pro-
stor bude doplněn o dřevěné pódium, které 
bude sloužit pro pořádání kulturních akcí.

ULICE KE KUKALÁKU FINIŠUJE 
V listopadu byl v ulici Ke Kukaláku položen 
asfalt, čímž se stavba dostává do závěrečné 
fáze. Ještě zde probíhají drobné stavební 
úpravy terénu a sjezdů, aby do konce roku 
bylo vše hotovo. 

Věříme, že nový povrch cesty a vyřešené od-
vodnění výrazně zlepší obslužnost ulice.

OPRAVA ULICE VYSOKÁ K VODOJEMU 
Ke konci listopadu byla dokončena oprava  
přibližně 200 m komunikace Vysoká v úseku 
od Hlavní po křižovatku k vodojemu. Byl po-
ložen nový asfaltový povrch a  vybudováno 
odvodnění včetně stokových šachet a  vsa-
kovací jímky.

DOHLEDOVÁ KAMERA 
Na dolnojirčanské návsi byla instalována 
dohledová kamera pro zajištění bezpečnosti 
lidí i obecního majetku. Jedná se o otočnou 
inteligentní kameru schopnou monitorovat 
více míst, například betlém, hnízdo na tří-
děný odpad, kde se často hromadí zakázaný 
odpad, nebo prostor pro letní kino. Záznam 
i online stream jsou přenášeny na pult cent-
rální ochrany Městské policie Jílové u Prahy.
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OPRAVA MULTIKÁRY A PŘÍPRAVA NA ZIMU 
Kromě běžné údržby vozového parku pro-
běhla v  měsíci listopadu kompletní rekon-
strukce nástavby sypače na  Multikáře, kte-
rou realizovala firma Vinecký. Zároveň byla 
pořízena nová radlice na malotraktor. 

Obec je tak nyní lépe připravena na zimní 
údržbu a případnou sněhovou nadílku.

NOVÝ WEB OBCE 
V  listopadu byla spuštěna nová webová 
prezentace obce. Přestože se stále pracuje 
na  doladění mnoha detailů, již nyní může-
me říci, že změna vzhledu webu významně 
pomohla. Nejenže lépe vypadá, je i rychlej-
ší, přehlednější a obsahuje například inter-
aktivní mapu obce s  360° pohledy, záběry 
z dronu a podobně. Věříme, že se vám nový 
web bude líbit a  pokud budete mít nějaké 
náměty či připomínky, neváhejte nám o nich 
napsat na  olmr@psary.cz.

Vánoce v obci
S blížícími se vánočními svátky bylo nezbytné zajistit vánoční stromy pro naši 
obec. Díky vstřícnému přístupu našich občanů se je podařilo zajistit, přepravit, 
instalovat, ozdobit a připravit na rozsvícení v adventním čase.

Stromy obci věnovaly rodiny Bačákova, Talábova a  Hejlova. Hasiči stromy 
ozdobili, manželé Kostelečtí dostavěli další části dolnojirčanského betléma, figurky vyrobila 
a upravila Lenka Málková, o výzdobu se postarala Šárka Mihely s Martinou Jedličkovou. Ozdoby 
na psárské návsi vám pro radost vyrábí rodiny Raušerova a Zouzalova.

Moc děkujeme všem, kteří se na vánočním zdobení obce podíleli, věnovali svůj čas a přispěli 
tak k vytvoření vánoční atmosféry v obci.

Vlasta Málková, starostka

KNIHOVNA 
Obecní knihovna v Základní škole Amos se 
dočká řady změn. Připravujeme pro vás ne-
jen nové kulturní akce, ale také nový vzhled 
knihovny. Interiér bude laděn do barev 
obecního loga, tedy modré a  zelené, dopl-
něných o žlutou, která patří do loga základní 
školy. 

Rozšíříme otevírací dobu a knihovnu si bu-
dou moci užívat i maminky s dětmi např. při 
výuce čtenářské gramotnosti dětí. Připravíme 
nové knihy, budeme půjčovat i e-knihy a če-
ká na vás řada překvapení. V lednu a únoru 
bude díky mnoha úpravám knihovna bohu-
žel zavřená. Slavnostně ji znovuotevřeme 
8. března. Na toto otevření vás samozřejmě 
všechny srdečně zveme.

Svůj prostor bude mít knihovna i na webo-
vých stránkách obce. O  novinkách vás 
budeme informovat i  na jejím profilu 
na  Facebooku a  Instagramu. Podrobnosti 
o knihovně si můžete přečíst na str. 23.

VODNÉ A STOČNÉ 
V ROCE 2025
Provozovatelem 
vodohospodářské 
in fra struk tu ry jsou 
Technické služby 
Dolnobřežanska. 
Obec jako vlastník 
infrastruktury je 
povinna dodržovat plán financování a vy-
tvářet prostředky na její obnovu. V letošním 
roce jsme dokončili výstavbu vodovodního 
přivaděče a vodojemu, provedli výměnu ka-
nalizačního potrubí a realizovali řadu dal-
ších oprav.

cena vodného vzroste přibližně o 7 %. 
Navýšení cen převzaté vody od 1. SčV (Želivka 
z  Jesenice) činí 8 %, od VHS (Želivka z PSV) 
přibližně 20 % .

cena stočného se zvýší o zhruba 6 %, při-
čemž do této částky je zahrnuto také navý-
šení nájemného ve stočném o 400 000 Kč 
jako tvorby prostředků na obnovu majetku, 
například čistírny odpadních vod.

Od 1. ledna 2025 dojde k navýšení cen:

 y vodné: ze 71,50 Kč na 76,48 Kč/m³ bez DPH,
 y stočné: ze 55,00 Kč na 58,00 Kč/m³ bez DPH.

Celková cena vodného a  stočného pro rok 
2025 činí 134,48 Kč za m3 bez DPH.

8. listopadu 2024 nás navždy opustil náš 
redakční kolega a vážený člen obecního 
zastupitelstva, MUDr. Jaroslav Sokol.

Rádi bychom mu touto cestou poděko-
vali za jeho dlouholetou práci, kterou 
vykonával pro obec. Byl členem re-
dakční rady Psárského zpravodaje od 
roku 2010, natáčel videa ze zasedání 
zastupitelstev i obecních akcí, pomáhal 
při tvorbě knihy o  historii obce „Cesta 
časem“. celé roky finančně podporoval 
Pohádkový les i aktivity pro seniory. Byl 
jedním ze zakladatelů Osadního výboru 
Vysoká. Účastnil se řady obecních akti-
vit, vždy každému ochotně pomohl. Jeho 
názory, nápady a  energie nám budou 
všem chybět.

Vlasta Málková  
a redakční rada Psárského zpravodaje
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CO SE V  OBCI 
UDĚLALO 
10–11/2024
Ing. Luboš Morávek, 
investice a správa majetku

 y Dokončení výstavby oplocení pomníku 
na návsi v Psárech,

 y zametání listí,
 y asistence při kácení vánočních stromů,
 y zušlechťovací řez dřevin v obcích,
 y sekání trávy a údržba zeleně 
u MŠ Štědřík,

 y dokončení protipožárních plánů 
MŠ Štědřík,

 y snížení prašnosti v ulici Na Stráni – 
položení cca 200 m asfaltu,

 y dokončení opravy komunikace Vysoká 
v úseku od Hlavní po vodojem,

 y sekání trávy, úklid obce a pravidelná 
údržba multikár včetně přezutí 
pneumatik,

 y navezení posypového materiálu,
 y stavba betlému na návsi v Dolních 
Jirčanech a v Psárech,

 y úklid sběrného dvora,
 y úklid okolí kontejnerových stání,
 y kácení suchých a zdraví ohrožujících 
jasanů v ulici Psárská,

 y likvidace invazivních rostlin, zejména 
křídlatky,

 y umístění dopravního značení 
na komunikacích Kolmá a Břidlicová,

 y úklid a kontrola dětských hřišť,
 y čištění škarp, šachet a vpustí dešťové 
kanalizace,

 y pravidelná údržba a zazimování 
květinových záhonů u pomníků a na 
veřejných prostranstvích,

 y sběr odpadků v příkopech a na veřejných 
prostranstvích,

 y hrabání listí, sekání trávy a úklid 
hřbitovů,

 y úklid odpadků z okolí cyklostezky,
 y svoz odpadu na objednávku ze strany 
občanů,

 y zajištění obsluhy pro provoz sběrného 
dvora,

 y pravidelné týdenní vysypávání 
košů na psí exkrementy, úklid 
kontejnerových stání na tříděný odpad, 
úklid autobusových zastávek včetně 
vysypávání košů,

 y pravidelný svoz pytlů s odpadky 
z chatových oblastí,

 y příprava akcí Dýňobraní a Noční bojovka, 
následný úklid po akcích,

 y údržba květin na kruhovém objezdu 
u školy Ámos a na kruhovém objezdu 
v Psárech,

 y zametání listí z chodníků a komunikací,
 y oprava povrchu účelových komunikací 
v k. ú. Dolní Jirčany i Psáry,

 y příprava techniky na zimu,
 y příprava a instalace vánoční výzdoby.

KNIHOVNA 
PSÁRY –  
DOLNÍ JIRČANY
Lenka Hlinovská

NOVÝ ZAČÁTEK PRO KULTURNÍ 
CENTRUM OBCE
Naše knihovna prochází velkou proměnou, 
která přinese nejen nový vzhled, ale i  ino-

vativní služby, které jistě oceníte. Knihovna 
bude uzavřena do března 2025, kdy 8. března 
2025 proběhne její slavnostní otevření s bo-
hatým programem, který jistě udělá radost 
všem věkovým skupinám. Přijďte se sezná-
mit s novinkami, které pro vás chystáme!

NOVÝ DESIGN PRO VŠECHNY
Při navrhování nového prostoru jsme se 
soustředili na vytvoření příjemného a inspi-
rativního prostředí pro všechny uživatele. 
Knihovna nabídne speciálně upravené zó-
ny pro malé děti, studenty i starší generaci. 
Věříme, že si každý najde své oblíbené místo.

NOVÉ PŘIHLÁŠKY A KNIHOVNICKÝ ŘÁD
S  otevřením nové knihovny také zavádíme 
nové přihlášky, které musejí znovu vypl-
nit všichni čtenáři. Přihlášky budou k  dis-
pozici po novém roce. Aktualizujeme také 
knihovnický řád, jehož součástí bude zave-
dení ročních poplatků. Tyto změny mají za 

cíl zkvalitnit služby a zajistit plné využití 
knihovny.

NOVÝ TÝM
V  naší knihovně se formuje nový tým, kte-
rý, jak věříme, přinese svěží vítr. Vedoucí 
knihovny se stala Mgr. Lenka Hlinovská, je-
jímž cílem je především vytvořit příjemné 
prostředí pro děti i veřejnost, zvýšit dostup-
nost knihovních zdrojů, rozšířit služby a na-
bídku programů. Spolu s  ní bude knihovní 

tým tvořit Ing. Zdeňka Výchartová, Petra 
Honková a paní Ivana Šimková.

ZÁVĚREM
Uzavření knihovny je pro nás obdobím 
transformace a  příprav na  vzrušující krok 
vpřed. Věříme, že po dokončení budete spo-
kojeni s novým vzhledem a nabídkou našich 
služeb. Těšíme se na vaši návštěvu 8. března, 
kdy již s novou knihovnou otevřeme své brá-
ny do světa knih a poznání. Děkujeme vám 
za trpělivost a podporu během tohoto pře-
chodného období!

DŮLEŽITÉ INFORMACE:
PROSÍME DO 16. 1. 2025 ODEVZDAT VŠECHNY 
VYPŮJČENÉ KNIHY.

 y Od 20. 1. 2025 do 8. 3. 2025 bude 
knihovna uzavřena.

 y 8. 3. 2025 proběhne slavnostní otevření 
knihovny s bohatým programem.
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ODPADY V ROCE 
2025
Vít Olmr, místostarosta

V  letošním roce prošlo odpadové hospo-
dářství dvěma významnými změnami. První 
z  nich byla dubnová výměna svozové fir-
my, kdy Pražské služby nahradila firma Fcc. 
Druhá změna se týkala informačního systé-
mu na obecním úřadu. Tyto změny mají vliv 
na kvalitu i cenu svozu odpadu. Současně se 
však rozšířil nešvar v podobě odkládání vel-
kého množství odpadu k hnízdům na tříděný 
odpad, což dále prodražuje svoz a  likvidaci 
odpadu. Tento problém se  promítne i  do 
výše poplatku za svoz domovního odpadu 
v příštím roce.

ZMĚNA SVOZOVÉ FIRMY
Svoz domovního odpadu, ale i  bioodpadu, 
pro nás již 10  let zajišťují Technické služby 
Dolnobřežanska. Zpočátku tak činili vlastní-
mi silami, později se ukázalo, že je levněj-
ší spolupráce s  Pražskými službami, kte-
ré měly volné kapacity svozové techniky 
i v Malešické spalovně. Tato spolupráce fun-
govala více než 8 let, než se Pražské služby 
stáhly do vnitřní Prahy a přestaly své služby 
poskytovat mimo katastr hlavního města. 

Na  základě této situace byla vypsána ve-
řejná zakázka, kterou od dubna letošního 
roku získala firma Fcc. Přestože jsme oče-
kávali problémy, přechod proběhl relativně 
hladce (např. oproti přechodu od Rumpoldu 
k Pražským službám), i když ne bez kompli-
kací. Pražské služby zajišťovaly řadu služeb 
nad rámec smlouvy, např. vracení vyprázd-
něných nádob na místo. Také svoz v úzkých 
uličkách nebyl problém díky menším vozi-
dlům, což je dnes komplikované, protože 
Fcc používá větší svozová auta. Důvodem je 
nárůst počtu obyvatel obce o více než 20 % 
za posledních 10 let.

Postupem času se však spolupráce s  Fcc 
stabilizuje a situace se uklidňuje.

ZMĚNA INFORMAČNÍHO SYSTÉMU
Od 1.  ledna 2024 přešla obec z  informační-
ho systému Munis na KeO4, což je moderní 
a výkonný informační systém. Tento systém 
vyžaduje precizní nastavení, a protože neby-
lo možné automaticky přenést všechna data, 
bylo nutné postupně přenést údaje o všech 
poplatnících a přiřadit k nim nemovitosti, za 
které poplatky hradí. 

Nový systém nám nyní umožňuje identifiko-
vat nemovitosti, za které není poplatek hra-
zen, a zahájit jeho vymáhání. Díky systému 
KeO4 se můžeme také vrátit k praxi plateb 
za odpady převodem z  účtu. Pokud jsou 
platební údaje zadány správně, informační 
systém automaticky spojí platební předpis 
s příslušnou platbou.

Prosíme všechny, kteří nám na obecním úřa-
dě zanechali svůj  e- mail, aby vyčkali na vý-
zvu k  platbě. Tímto krokem nám výrazně 
usnadníte práci.

KAMEROVÝ DOHLED HNÍZD 
NA TŘÍDĚNÝ ODPAD
Na jaře jsem psal o tom, jak nám někteří ob-
čané házejí do kontejnerů na tříděný odpad 
zbytky asfaltových lepenek, stavební suť, 
dřevo a výjimkou nebylo ani uhynulé zvíře. 
I proto jsme se rozhodli na nejexponovaněj-
ší místa v  obci nainstalovat bezpečnostní 
kamery, jejichž záznam bude online předá-
ván městské policii.

PLATBY ZA ODPADY V ROCE 2025
Jak již bylo avizováno, náklady na svoz a li-
kvidaci odpadu stále rostou. Na  rok 2024 
zůstal poplatek stejný, protože nás čeka-
la změna svozové firmy a zavedení nového 
informačního systému. Realitou však je, že 
náklady vzrostly o 2 250 000 Kč, což dále pro-
hlubuje vnitřní dluh.

Zatímco v  roce 2022 činily náklady 
10  161  211  Kč, v  roce 2024 očekáváme část-
ku okolo 12,5  milionu (10 milionů bylo do-
saženo již v  říjnu). Na  prosincovém zase-
dání zastupitelstva bylo proto schváleno 

zvýšení poplatku za odpady o 12 % (koefici-
ent 0,5369), což má alespoň částečně kom-
penzovat zvýšené náklady.

2024 2025 při 12% 
zdražení

Příjem 
z poplatků

5 621 928 Kč 6 296 559 Kč

Ostatní 
příjmy 

1 467 755 Kč 1 467 755 Kč

Náklady 12 415 702 Kč 13 408 958 Kč

Vnitřní dluh 5 326 019 Kč 5 644 644 Kč

Současně čekáme na  nový zákon o  odpa-
dech, který má zavést zálohování PeT lahví 
a další novinky. Ty pravděpodobně povedou 
ke změně svozového systému, kdy by došlo 
ke zrušení hnízd na tříděný odpad, a třídění 
by se přesunulo do domácností. 

Na druhou stranu by mohly být platby za od-
pady v budoucnu odvozeny od skutečně vy-
produkovaného množství odpadu. To by by-
lo možné řešit například vážením sběrných 
nádob nebo odpadu na sběrném dvoře.

VÝŠE POPLATKU NA ROK 2025

Typ sběrné nádoby Frekvence obsluhy

1x za týden

Pe pytel 120 l (52 ks) 3 350 Kč

1. nádoba 120 l 3 350 Kč

2. a každá další 
nádoba 120 l 3 350 Kč

240 l 6 700 Kč

1100 l 30 710 Kč

Pe pytel 120 l (20 ks) 1 288 Kč

JAK LZE POPLATKY ZAPLATIT
Občanům, kteří mají na své popelnici znám-
ku s unikátním číslem, nemění její velikost 
a  při jejím vyzvedávání na  obecním úřadě 
zanechali e-mailovou adresu, bude zaslán 
e-mail s  informacemi o možnostech plat-
by. Pro ostatní zůstává i nadále možnost 

zaplatit poplatky v hotovosti nebo platební 
kartou přímo na obecním úřadě.

MOŽNOSTI PLATBY – SHRNUTÍ
1. Platba převodem

Tato možnost je dostupná pouze tehdy, 
pokud se nemění velikost popelnice. 
e-mailem obdržíte informace o částce, 
čísle účtu, kam platbu poslat, a další po-
třebné údaje. Po zaúčtování platby vám 
přijde e-mail s potvrzením o zaplacení, 
které bude sloužit jako „vstupenka“ na 
sběrný dvůr.

2. Platba na přepážce Obecního úřadu Psáry 
Tato možnost je vhodná v případě změny 
velikosti nádoby, pořízení nové nádoby, 
pro chataře, nebo pokud vám nedorazil 
e-mail s platebními údaji. Na obecním 
úřadě s vámi referentky vyřeší všechny 
potřebné náležitosti, vydají známku (po-
kud ji již nemáte) a potvrzení o zaplacení.
Preferujeme platby platební kartou, 
ale možná je pochopitelně i platba 
v hotovosti.

POPLATKY ZA PSY
V případě poplatků za psy zůstává výše po-
platku stejná a  stejné jsou i  formy platby. 
Za prvního psa nyní obec požaduje 300 Kč 
a  za druhého a  dalšího psa pak 600 Kč 
(u osob starších 65 let pak 400 Kč).

Poplatek je stanoven obecně závaznou vy-
hláškou č. 6/2022.
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KULTURA

PSÁRSKÁ A DOLNO
JIRČANSKÁ KUCHAŘKA
Martina Jedličková, za všechny 
kuchaře amatéry a milovníky 
dobrého jídla
Vážení psárští a  dolnojirčanští gurmáni, 
slyšte!

Vaše domácí sbírka receptů už nemusí upa-
dat do zapomnění.

Rádi bychom vás vyzvali, abyste se podělili 
o své oblíbené recepty a zapojili se do vytvá-
ření naší Psárské a dolnojirčanské kuchařky! 
Ať už jde o rodinný poklad, tradiční recept 
nebo kreativní novinka, každé jídlo má svůj 
příběh. Tyto příběhy budou krásně dopl-
ňovat naši mozaiku knihy o historii Cesta 
časem.

Jak se zapojit:

1. Vyberte svůj oblíbený recept — může být 
sladký, slaný, vegetariánský, bezlepkový, 
nebo jakýkoliv jiný.

2. Napište nám. Uveďte název receptu, se-
znam ingrediencí, postup přípravy a pří-
padně nějaké tipy či osobní vzpomínky 
spojené s pokrmem.

3. Přidejte krátký příběh nebo vzpomínku, 
která je s receptem spojená (není povin-
né, ale potěší nás to).

4. Fotografie (nepovinné): Pokud máte, 
přidejte i fotku hotového jídla. Jinak si ho 
samozřejmě vyfotíme sami.

5. Pošlete svůj recept na e-mail   
starostka@psary.cz.

6. Termín zaslání je do konce června 2025.
Těšíme se na vaše skvělé nápady a recepty! 
Společně vytvoříme kuchařku plnou chutí 
a inspirace.

FOTOSOUTĚŽ 
2025
Ing. Jitka Svobodová,
radní obce

Již se stalo tradicí, že v  posledním zpravo-
daji roku vyhlašujeme téma fotosoutěže pro 
nadcházející rok.

TÉMA PRO ROK 2025 JE DYNAMIKA
Téma je velmi široké a nabízí nespočet mož-
ností. Dynamiku lze chápat v různých rovi-
nách —  jako převahu, sílu, živost, vitalitu, ak-
tivitu, život, čilost, elán, energičnost, nadšení, 
pohyb, podnikavost, výkonnost, odhodlání či 
životní sílu.

Co může na fotce například být:

 y mravenec vláčí víc, než unese,
 y koně tahají kočáry,
 y krávy spásají louky a dodávají tak energii 
do půdy,

 y lokomotiva táhne vlak,
 y vodní mlýn mele zrní pomocí vody,
 y jakýkoliv pohyb nebo sport,
 y příliv nebo odliv,

 y větrník otáčený větrem,
 y bouře, blesky,
 y hra na hudební nástroj.

Na  fotografování máte opět několik měsí-
ců času — uzávěrka je až ve  druhé polovi-
ně prázdnin. Fantazii se samozřejmě meze 
nekladou, a proto uvítáme každý neotřelý 
nápad. 

Ty nejlepší a nejpovedenější budou uveřej-
něny ve velkém nebo malém kalendáři pro 
rok 2026. Vylosovaní účastníci soutěže navíc 
získají zajímavou cenu.

Podmínky pro zařazení vašich fotek do 
foto soutěže:

 y Kdy: do 31. července 2025

 y Jak: v elektronické podobě
 y Kam: na e-mail fotosoutez@psary.cz
 y Co: barevné nebo černobílé fotografie 
ve formátu naležato v co nejlepší kvali-
tě (alespoň 2 MP), bez úprav. Nekvalitní 
fotografie budou ze soutěže vyloučeny

 y Maximální počet fotografií: 10 ks
Nezapomeňte uvést své jméno, adresu 
a  titulek k fotografii. Zasláním fotografií dá-
váte souhlas s jejich uveřejněním v materiá-
lech obce.
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Zveme Vás na 

VÁNOČNÍ SETKÁNÍ V PSÁRECH 
které se koná v pátek 28. 12. 2024 od 16 hod. 

na psárské návsi

Přijďte si popovídat se sousedy, ochutnat grilované pochoutky a svařené víno.

VIRTUÁLNÍ UNIVERZITA 
TŘETÍHO VĚKU
Od ledna zahajujeme další semestr studia 
na Univerzitě třetího věku. Hlasováním bylo 
zvoleno téma Naše stromy. V tomto kurzu si 
představíme nejznámější i méně známé jeh-
ličnaté a listnaté stromy, se kterými se mů-
žeme setkat v našich lesích.

chcete-li se i  vy zúčastnit, neváhejte přijít 
29. 1. ve 14 hod. do Třináctky. Bližší informa-
ce získáte na  e-mailu: trinactka@psary.cz 
nebo tel. 602 224 817.

o František Vrána

o Ivan Lazorik

o Libuše Bednářová

o Takashi Amemori

o Jana Šimečková

o Marie Tottová

o Josef Kročil

o Jiří Žemlička

o Alevtyna cherkasova

o Hana Růžičková

o Josef Soukup

o Václav Baxa

o Brunhilda Hriagyelová

o Anna Adámková

o Jana Fehrová

o Pavel Kraml

o Otakar Kolda

o Josef Novotný

o Jiří Mareš

o Milada Boušová

o Lidmila Konečná

Všem našim seniorům, kteří v lednu a únoru 
oslaví svá významná životní jubilea!

BLAHOPŘEJEME
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ZAHRANIČNÍ 
ZÁJEZD 2025 
– BRETAŇ 
A NORMANDIE

Ing. Jitka Svobodová, radní obce
Milí spoluobčané,

vzhledem k tomu, že se přihlásil dostatečný 
počet zájemců o zájezd, začali jsme jej plá-
novat a organizovat.

Zájezd se uskuteční v termínu 4.-10. 5. 2025.

Program je téměř hotový. Pokud bude třeba, 
dojde jen k drobným změnám. Musíme ještě 
počkat na příští rok, kdy dojde k aktualizici 
údajů.

1. den: odjezd ze Psár v brzkých ranních hodi-
nách. Po cestě zastávka ve městě Heilbronn, 
kde si prohlédneme historické centrum, od-
počineme si a občerstvíme se. Dále budeme 
pokračovat do Francie, konkrétně do města 
Amiens, kde se ubytujeme.

2. den: snídaně, prohlídka města Amiens. Je 
zde k vidění katedrála Notre Dame s délkou 
145 m, což je největší středověká církevní 
stavba Francie, místo, kde se sv. Martin po-
dělil o polovinu svého oděvu. Prohlédneme 
si síť kanálů a  plovoucích zahrad Les 
Hortillonnages vybudovaných na  starých 
močálech, čtvrť St. Leu s  úzkými uličkami 
plnými květin podél vodních kanálů, dům 
a muzeum Julese Verna. Odpoledne se pro-
táhneme při lehké pěší turistice na pobře-
ží u  lázeňského městečka Étretat, v  jehož 
okolí se nachází majestátní skalní útvary. 
Příjemná pěšinka nás zavede k  osamoce-
né „jehle“ v moři i ke skalním branám, kte-
ré Maupassant kdysi přirovnal ke slonovi, 
jenž svůj chobot noří do oceánu. Poté pře-
jedeme přes ohromný Pont de Normandie, 
konstrukčně zajímavě řešený most přes ře-
ku Seinu, který od roku 1995 spojuje Horní 
a Dolní Normandii. Zastavíme se v opevně-
ném městečku Honfleur s malebným přísta-
vem, jenž inspiroval mnoho malířů. Vznikla 

tady tzv. Honfleurská škola, která vedla k vy-
tvoření impresionistického směru. Dojezd 
na hotel, večeře.

3.  den: připomeneme si jednu z  největ-
ších vojenských operací 20. století – Den D. 
Vstoupíme do míst, kde se přímo odehrá-
valy zlomové okamžiky druhé světové vál-
ky. Navštívíme americký vojenský hřbitov, 
projdeme se po bělostném písku vyloďovací 
pláže Omaha, rozhlédneme se z mysu Hoc. 
Odpoledne si prohlédneme město caen. 
Čeká na nás hrad a dva klášterní komplexy 
vybudované Vilémem Dobyvatelem a  jeho 
ženou Matyldou. Tím hlavním lákadlem je 
zde především památník věnovaný dějinám 
20. století, tzv. Le Mémorial de caen.

4. den: po snídani nás čeká přesun o něko-
lik století zpět, protože navštívíme unikát-
ní ostrov s  goticko-románským klášterem 
Mont-Saint-Michel, který je po Paříži druhým 
nejnavštěvovanějším místem Francie. Tento 
„Merveille“, tedy zázrak, se od roku 1979 řa-
dí na  seznam světového dědictví UNeScO. 
Odpoledne zamíříme do Bretaně a  cestou 
ještě navštívíme slavný přístav francouz-
ských korzárů Saint-Malo a jeho Ville-close 
– město obehnané hradbami, které se maje-
státně tyčí na skalnatém ostrůvku. Ze zdej-
šího přístavu vyplouvali známí mořeplavci 
jako Jacques cartier, který v roce 1534 objevil 
Kanadu a který je zde pohřben v katedrále 

sv. Vincenta z 12. století. Z městských hradeb 
shlédneme tři ostrůvky, na které lze za od-
livu dojít téměř „suchou nohou“: ostrov Le 
Grand Bé s hrobem básníka chateaubrianda, 
Le Petit Bé a Národní tvrz. V místních restau-
racích bude možnost ochutnat výborné čer-
stvé ústřice, lahodné palačinky a další bre-
taňské speciality.

cestou na hotel se zastavíme u největší pří-
livové elektrárny na světě – Rance a na jed-
nom z  nejkrásnějších mysů Francie – cap 
Fréhel, kde budeme obdivovat typický bre-
taňský maják a úchvatné strmé útesy z čer-
venajícího se pískovce.

5.  den: objevíme půvab divokého pobře-
ží i  poklidné vesničky typické pro Bretaň. 
Poznáme tradiční architekturu farních dvor-
ců a  ochutnáme místní speciality v  čele 
s  vyhlášenými palačinkami. Ráno vyrazíme 
na  procházku starou celnickou stezkou po 
jednom z  nejkrásnějších úseků bretaňské-
ho pobřeží, tzv. Pobřeží růžové žuly. Kouzlo 
tohoto místa spočívá v  kontrastu vyvře-
lé růžové žuly a  smaragdově zelené vody. 
Odpoledne následuje přejezd do nejvzdá-
lenějšího koutu Bretaně – Finistère (zna-
mená Konec země), kraje útesů a  mysů 
bojujících s  oceánem a  kraje ponurých le-
gend a  svérázné kultury. Ve vesničkách St. 
Thégonnec a Guimiliau zhlédneme unikátní 
farní dvorce (enclos paroissiaux) s  monu-
mentálními kalváriemi, které představují 

typicky bretaňskou sakrální architekturu. 
Tyto znamenité žulové stavby zdobí propra-
cované sochařské výtvory a vypravují legen-
dy a příběhy z evangelií.

6. den: po snídani se pomalu začneme vracet 
nazpět, ale čeká nás toho ještě mnoho. První 
zastávkou bude město Rouen s historickým 
náměstím s  hrázděnými domy, místo upá-
lení Johanky z Arku, katedrála Notre Dame, 
sídlo rouenského arcibiskupa, primase celé 
Normandie, známá také z děl clauda Moneta, 
uličky starého města, orloj, kostel a  kláš-
ter St. Maclou. Odpoledne se přesuneme 
do Remeše, které střeží jedinečný kulturní 
odkaz v podobě monumentální gotické ka-
tedrály Notre-Dame (UNeScO). cestou mož-
ná zvláneme zastávku v supermarketu, kde 
se dají koupit mnohé francouzské dobroty.

7. den: čeká nás návrat domů. Po snídani se 
přesuneme přes hranice Lucemburska a udě-
láme si poslední výlet, a to v hlavním městě 
tohoto malého státečku. Pozoruhodné Staré 
město pochází z  18. a  19.  století. O  století 
starší je katedrála Notre Dame, která vznik-
la přestavbou staršího jezuitského kostela. 
V její kryptě našel český král Jan Lucemburský 
místo svého posledního odpočinku poté, co 
byly jeho ostatky třikrát pohřbeny a dvakrát 
vykopány na  jiných místech. Dojezd domů 
v pozdních nočních hodinách.

cena zájezdu pro naše občany nepřesáhne 
16.000 Kč a zahrnuje:

 y dopravu,
 y ubytování ve dvoulůžkových pokojích 
pravděpodobně s polopenzí,

 y vstupy,
 y průvodce.

cena neobsahuje pojištění a může být upra-
vena v případě větší změny kurzu nebo ne-
očekávaného navýšení cen za ubytování či 
dopravu. Vyhrazujeme si změnu programu. 
Prosíme o zaplacení nevratné zálohy 3 000 Kč 
do 31. 1. 2025, zbytek budeme vybírat do 
konce února. Podrobné informace u  pa-
ní Jitky Svobodové,  svobodova@psary. cz, 
tel. 774 531 112.
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PSÁRSKÝ MASOPUST
SDH Psáry a OÚ Psáry a SK Rapid Psáry pořádají

ZAČÁTEK PRŮVODU VE 12:00,

VYCHÁZÍME OD ZBROJNICE SDH PSÁRY 

Všechny masky vítány! Průvod bude

doprovázen živou hudbou. Zažijte s

námi jednu z nejstarších českých

tradic. Pro masky bude připravena

polévka ZDARMA! 

ČEKAJÍ VÁS OPĚT

DOMÁCÍ

ZABIJAČKOVÉ

HODY OD

NAŠICH MISTRŮ 

Prodej bude probíhat  

primárně před

průvodem masek a to

od 10:00.

PŘIJĎTE PROŽÍT

NEZAPOMENUTELNÉ

CHVÍLE V NAŠÍ/VAŠÍ

OBCI PSÁRY! TĚŠÍME

SE NA VÁS! 

AKTUÁLNÍ INFORMACE O AKCI WWW.HASICIPSARY.CZ NEBO FB: HASIČI PSÁRY

22.2.2025 

ZVONKOHRA — 
KREATIVNÍ WORKSHOP
Srdečně zveme seniory na  kreativní 
workshop, během kterého se společně nau-
číme vyrábět zvonkohru na jarní téma. Tento 
workshop povede Mgr. Lenka Galeoni.

K  dispozici bude potřebný materiál včet-
ně keramických a  skleněných komponent. 
Můžete si přinést i vlastní komponenty. cena 
workshopu je 100 Kč. 

Těšíme se na  vás 30.  ledna od 14 hod. ve 
Třináctce. Počet míst je omezen,  rezervace 
na  trinactka@psary.cz.

Obec Psáry vyhlašuje
vánoční výtvarnou soutěž

pro děti a žáky, skupiny nebo třídy
mateřské školy a základní školy
v Psárech a Dolních Jirčanech

Podmínky soutěže:

1. Nakreslete / namalujte obrázek betlému
umístěného na návsi v Dolních Jirčanech
nebo Psárech, nebo kterékoliv z jejich částí.

2. Do 17. 1. 2025 doneste sami nebo doručte
prostřednictvím školy / školky Vaše
obrázky na Obecní úřad Psáry do rukou
paní starostky Vlasty Málkové.

3. Vítězné obrázky budou vyhlášeny
v Psárském zpravodaji, vítězové obdrží
věcné ceny.

4. Některý z vítězných obrázků se stane
oficiálním vánočním přáním obce.

O nejhezčí psárský
a jirčanský betlém

Bližší info: Vlasta Málková, malkova@psary.cz, tel. 602 714 101

AUTODOPRAVA NOVÁK
 odvoz odpadních vod 

cisterna 8 m3 a 5 m3

tel.: 602 504 174

Přijmeme řidiče skupiny C !
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STALO SE

PODZIMNÍ 
VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
Ing. Lucie Libovická
I  letos  v listopadu jsme v ob-
řadní síni Obecního úřadu v Psárech přivítali 
nově narozené děti a jejich rodiče. Jak jsme 
již na jaře zmiňovali, letošní rok přinesl nej-
méně dětí za posledních 13 let. Na toto slav-
nostní setkání jsme tak mohli pozvat pouze 
12 nových občánků.

To však nijak neubralo na  skvělé atmosfé-
ře. Obřad, který již tradičně vedla Martina 
Šmerglová společně s  paní starostkou 
Vlastou Málkovou, doplnily svým vystoupe-
ním děti z mateřské školy z kroužku zpívání. 
Rodiče se zapsali do pamětní knihy, dozvě-
děli se zajímavosti o  významu jmen, která 
svým dětem vybrali, převzali dárky a společ-
ně se vyfotili.

Těšíme se na  další partu nových občánků 
na jaře 2025!

JIRČANSKÝ KRAMPUS 
POKRAČUJE V TRADICI
Romana Hájková
Každý rok v  pátek před Mikulášem pořádá 
v Dolních Jirčanech parta nadšenců průvod 
čertů, andělů a  Mikulášů — tzv. JIRČANSKÝ 
KRAMPUS. Přípravy začínají téměř měsíc 
předem: domluvit auta, nakoupit sladkosti 
pro děti, po roce dát dohromady veškerou 
výzdobu apod. 

celá akce vznikla již před několika lety spí-
še pro naše odrostlé děti, které už nebavilo 
chodit na Mikulášskou do místní hospůdky, 
recitovat básničky nebo zpívat písničky. Bylo 
jim zhruba 9 let a chtěly se již podílet na pří-
pravách. Tím vznikl mezi námi rodiči nápad, 
že bychom si udělali takový malý pochod 
čertů s anděly a Mikulášem a naše děti by 
vše s námi připravovaly. 

První rok jsme měli jen jeden nastrojený 
traktor a šli jsme společně vesnicí. Naši spo-
luobčané se divili, co se děje, ale přidáva-
li se k  nám. Některé děti plakaly, jiným se 
náš průvod líbil. Mikuláš si s dětmi zapalo-
val prskavky pro štěstí a vytvářel tak s dět-
mi malé ohnivé hvězdičky, což se všem moc 
líbilo. 

O rok později se z  tohoto malého čertov-
ského pochodu stala velká akce, do které 
se zapojila i  pomoc obce s  dohledem po-
licistů, přidala se další alegorická auta, za 
což vděčíme každoročně Petrovi Hubičkovi. 

Dnes jde obcí průvod s  několika čerty, an-
děly a Mikuláši v počtu cca 300 lidí. Z jedno-
ho auta se po celou dobu průvodu prodává 
ČeRTOVSKÝ SVAŘÁK, který každoročně vě-
nuje pan Radek Luka — díky němu můžeme 
výtěžek použít na nákup sladkostí pro děti, 
výzdobu a provoz vozidel. 

Jsme rádi, že se JIRČANSKÝ KRAMPUS stal 
tradicí a že se stále více lidí zapojuje do prů-
vodu v  kostýmech. Večer si vždy společně 
užijeme a zakončíme ho v hospůdce Kabina.

Letošní Krampus se opět vydařil a zakonči-
li jsme ho ohnivou show, tancem a zpěvem 
s  živou kapelou Oriana. Všichni máme ra-
dost, že se tato tradice  těší oblibě a hojné 
účasti. Tak snad zase za rok!!!
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VÁNOČNÍ VÝLET
Jaroslava Bártová

Ing. Jitka Svobodová nám za podpory paní 
starostky Vlasty Málkové i tentokrát připra-
vila krásný a zajímavý výlet.

Jako první na  programu byl Stránov, kde 
jsme navštívili roztomile pohádkový zámek. 
Skvělá průvodkyně nás provedla jeho histo-
rií od roku 1463 až po současnost. Zámek je 
v osobním vlastnictví a  všichni jsme se tam 
cítili velmi příjemně.

Druhá zastávka nás zavedla do vesničky 
Poniklá v okrese Semily. cestou nás mile 
překvapil sníh, který pokryl silnice i okol-
ní krajinu, a vytvořil tak doslova vánoční 
pohádku. V Poniklé jsme navštívili firmu 
Rautis, která má dlouhou tradici ve výrobě 
foukaných skleněných perliček a vánočních 
ozdob. Tato dílna, poslední svého druhu na 
světě, vznikla již na konci 19. století. V chu-
dém podkrkonošském kraji se tímto řemes-
lem živilo mnoho rodin. Tato tradiční výroba 
se zde zachovala dodnes a od roku 2020 je 
zapsána na seznam živých tradic UNeScO. 
Měli jsme možnost seznámit se s celou vý-
robou a  v  kreativní dílně si vyrobit vlastní 
perličkovou hvězdičku.

Poté jsme zamířili do městečka Jilemnice, 
které je považováno za bránu do Krkonoš. 
Prošli jsme se známou Zvědavou uličkou 
s  typickými roubenými domky a výlet jsme 

zakončili v restauraci Šaldův statek, kde 
jsme si opravdu pochutnali. Příjemné pro-
středí roubenky, skvělé jídlo, milá obsluha 
a  pohled na zasněženou krajinu za okny – 
vše bylo naprosto dokonalé.

Velký dík patří i našemu skvělému řidiči, kte-
rý nás bezpečně dovezl domů. Už se těším 
na další výlet.

Myslím, že za všechny účastníky mohu říci: 
Děkujeme, bylo to skvělé!

DRAKIÁDA
Ivan Nejedlý
Na rozdíl od loňského roku, kdy se kvůli ne-
příznivému počasí Drakiáda nekonala, neboť 
většina rodičů správně usoudila, že by se 
jejich děti mohly vážně nachladit, se letoš-
ní Drakiáda na  fotbalovém hřišti v  Dolních 
Jirčanech opravdu vyvedla.

Více než dvacet nádherných draků se odpo-
ledne prohánělo nad fotbalovým hřištěm. 
Byla to krásná podívaná, kterou si děti, rodi-
če i ostatní diváci rozhodně užili.

Soutěžní disciplíny pečlivě sledovala po-
rota. Organizaci celého odpoledne zvládli 
dva nadšení členové, kteří si zaslouží vel-
ké poděkování za přípravu, hladký prů-
běh i  skvělý komentář – paní Šárka Veselá 
a  paní Romana Hájková. Děkujeme také 
panu Marcelu Trnovcovi, který se postaral 
o doprovodnou hudbu, a panu Miroslavovi 
Dzianovi za přípravu ohně a pomoc při opé-
kání buřtů, které měly děti zdarma.

Počasí se letos opravdu umoudřilo, i  když 
jako každý rok se nám vítr někam zatoulal. 
Přesto draci stoupali vysoko a porota měla 
těžký úkol určit, který drak dosáhl největší 
výšky.

Po vyhlášení vítězů a předání pamlsků si 
děti mohly u ohniště opéct buřtíky. celé od-
poledne jsme si společně užili a krásně se 
rozloučili s teplým podzimem.
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DÝNĚ A MASKY 
OPĚT SPOJILY 
CELOU OBEC

Vlasta Málková, starostka
V  sobotu 12. října se na  návsi v  Dolních 
Jirčanech konala každoroční akce Dýňobraní. 
Děti si mohly vydlabat dýně, zatímco mateř-
ská škola připravila dílničky a  soutěže pro 
děti. Vyhodnotili jsme soutěž o  nejhezčí 
halloweenskou masku a samozřejmě nechy-
bělo ani ocenění nejkrásnější dýně. I v letoš-
ním roce byly výtvory velmi originální a opět 
o kus předčily ty loňské.

Okolo 17 hodiny se vypravil průvod účastníků 
k rybníku Junčáku. Tam si každé z dětí mohlo 
vytáhnout svou kartičku, která byla součástí 
velkého puzzle. Po složení všech kousků do-
hromady vytvořily pozvánku na večerní bo-
jovku, která navazovala na Dýňobraní a začí-
nala na pohádkové louce.

Děti si celý den báječně užily. Ráda bych 
touto cestou poděkovala organizačním 
týmům Dýňobraní i  bojovky za ochotu po-
moci. Poděkování patří také všem, kteří se 
starali o pohoštění a věnovali buřtíky, které 
si děti s radostí opékaly.

SRAZ TAJEMNÝCH 
BYTOSTÍ
Za kouzelnický tým 
Martina Jedličková
V sobotu 12. října se ve večerních hodinách 
stal dolnojirčanský les místem velkolepého 
setkání. Ze všech koutů našeho světa i  ze 
všech světů tajemných přispěchaly na  svůj 
sraz bytosti, které obvykle bloudí bez jasné-
ho cíle. Objevují se vždy tam, kde je třeba, 
a vládnou magickou mocí – kouzelníci a ča-
rodějky. Mocí, která, ať už je na straně dobra 
či zla, přesahuje hranice lidského chápání. 
A  v nás, drobných lidičkách, vzbuzuje údiv 
nebo panický strach.

Na jednom místě se tak jednoho večera ocit-
nul Brumbál po boku Voldemorta, Gandalf 
s  Galadriel na  chvíli překonali svou nedů-
věru k  Sarumanovi, svou magickou moc 
usměrnil i Dr. Strange, a krásu a důvtip přišla 
předvést i Saxana. Nad všemi však bděl sám 
král kouzelníků – Merlin.

Ale kouzelníci nebyli na místě setkání úpl-
ně sami. Na  místo jejich setkání dorazila 
i  spousta malých i  velkých bytostí, kte-
ré chtěly vidět tyto velikány na  vlastní oči. 
Vyzbrojeny svítícími balonky, které jim po-
máhaly na  cestě, musely lidští návštěvníci 
splnit spoustu úkolů, aby se mohly vůbec 
s  kouzelníky setkat. Musely prokázat, že se 
nebojí Voldemorta a  trefí se přesnou muš-
kou do ohnivého poháru, že prokáží svůj 
postřeh při počítání netopýrů nebo se naučí 
tajemné zaříkadlo, aby se mohly stát oprav-
dovými kouzelníky. Po splnění všech úkolů 
je pak sám Merlin pasoval do kouzelnického 
stavu a  obdaroval je magickou kouzelnic-
kou hůlkou, bez které se samozřejmě žádný 
začínající kouzelník nebo malá kouzelnice 
neobejde.

co k tomu dodat? Snad jen to, že po náročné 
cestě se každý nový kouzelník a jeho dopro-
vod mohli osvěžit u  kouzelnického stánku 
s občerstvením, což také většina udělala.

Po odchodu posledního kouzelníka pak 
dolnojirčanský les utichl a stal se z něj les 
obyčejný. Les bez tajemných sil, les osvětlo-
vaný už jen svitem měsíce, který tu noc zářil 
opravdu magicky.

Děkuji všem mocným kouzelníkům, že nás 
poctili svou návštěvou a  těm malým za to, 
že přišli. Těšíme se na ně i další rok. A pokud 
chcete vidět, jak to na našem srazu vypada-
lo, podívejte se na Facebook nebo Instagram 
obce Psáry.
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STAROČESKÝ ADVENT 
PŘINESL KOUZELNOU ATMOSFÉRU
Vlasta Málková, starostka

7. prosince na dolnojirčanské návsi proběhl 
již tradiční Staročeský advent, který se opět 
nesl ve znamení pohody, radosti a  skvělé 
atmosféry. Počasí nám přálo a program byl 
bohatý – každý si přišel na své.

Děti z mateřské i základní školy potěšily svý-
mi vystoupeními, která byla plná básniček 
a písniček, o kterých mnozí z nás ani netušili, 
že existují. Zástupci dětské skupiny Michael 
zajistili pro děti tvoření. Družina připravila 
dílničky a radost přinesla i klaunka Růženka, 
která rozesmála děti i dospělé.

Na pódiu jsme také přivítali seniorky z pě-
veckého kroužku pod vedením paní učitelky 
a zazněl nádherný zpěv Jiřího Zónygy a Kláry 
Vojáčkové – jejich vystoupení byla perfektně 
připravená.

Ani letos nechyběla čertovská taškařice, kte-
rá děti trošku postrašila, ale jen tak zlehoun-
ka a  s úsměvem na  tváři. Mikuláš s anděly 
přinesli nadílku, soutěže a spoustu radosti. 
Vyhlásili jsme vítěze fotosoutěže a předsta-
vili nový obecní kalendář na rok 2025 s  té-
matem „pětka“.

Na závěr dne jsme společně s Andreou Tögel 
Kalivodovou rozsvítili vánoční výzdobu 

na  návsi. Andrea svým úchvatným zpěvem 
dodala celému okamžiku sváteční kouzlo.

Na  návsi nechyběly stánky plné dobrot 
a  dárků. Stánek „Živá duše v  nouzi“ přijal 
dárky pro děti v tíživé situaci a díky dárcům 
se podařilo rozdávat radost dál. Tuto tradici 
chceme určitě zopakovat i v příštím roce.

Děkuji všem, kteří se na organizaci této krás-
né akce podíleli – od vystupujících a organi-
zátorů po stánkaře a štědré dárce. A děkuji 
i vám, kteří jste přišli a vytvořili kouzelnou 
adventní atmosféru.

Přeji vám krásné a  klidné Vánoce a  šťast-
ný Nový rok 2025! Ať jste zdraví a ať se vám 
v naší obci žije stále lépe.
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Když se ulice rozzáří tisíci světýlky a  do-
movy zavoní jehličím a  vanilkovým cuk-
rem, víme, že se blíží nejkrásnější obdo-
bí roku - Vánoce. Ty nejsou jen svátkem 
dárků a  dobrého jídla, ale také časem, 
kdy se zastavíme, abychom oslavili rodin-
né tradice, vzpomněli na společné chvíle 
a  vytvořili nové vzpomínky. Každý z  nás 
má své oblíbené vánoční zvyky – od pe-
čení cukroví, přes stavění betlémů až po 
tiché večery u pohádek. Pro mnohé z nás 
jsou Vánoce spojené i s návštěvou koste-
la a nejinak tomu bylo i u našich předků. 
Kostel sv.  Václava byl vždy středobodem 
dění v našich obcích a o Vánocích ožíval 
rušným životem. O  jeho historii se do-
zvíme mnohé v  naší knize „cesta časem: 
Psáry – Dolní Jirčany“, kde je mu věnována 
celá jedna kapitola. Pojďme se tedy začíst 
a dozvědět se o něm něco zajímavého:

K nejvýznamnějším památkám našich obcí 
patří nepochybně kostel sv. Václava. Jeho 
historie je dlouhá a velmi bohatá. Aby také 
ne, když jeho presbytář byl postaven prý už 
ve 12. století. První oficiální zmínky o kos-
tele však pocházejí až ze století čtrnácté-
ho, kdy se v církevních záznamech objevu-
je údaj o farním kostele, nad kterým měli 
právo podací, což bylo vlastně oprávnění 
určit osobu, která bude vést církevní úřad, 
proboštové v Týně nad Vltavou. Ve 14. sto-
letí se farář označoval jako plebán a v ro-
ce 1350, tedy v  roce, ze kterého pochází 
první zmínky o  našem kostele, v  Dolních 
Jirčanech působil páter Petr.

Dny, roky a staletí ubíhaly i v našem jirčan-
ském kostele a  díky pravidelným zázna-
mům a  jakýmsi inventurám známe i  jeho 
stav v jednotlivých obdobích. Jeden takový 
popis pochází z roku 1840 a vyplývá z něj, 
že kostel nebyl v dobrém stavu. Proto do-
šlo v roce 1877 k jeho kompletní přestavbě 
a z původní stavby zbyla vlastně jen část 
presbytáře a sakristie. Poslední mše byla 
odsloužena 8. dubna 1877 a 19. dubna 1877 
byl do vykopaných základů položen prv-
ní kámen, který byl slavnostně posvěcen. 
V roce 1877 byl tedy vysvěcen kostel v po-
době, jakou známe dnes. Apsida kostela 
je široká 5,3 m a dlouhá 5,09 m s křížovou 
klenbou.

Ke kostelu patří neodmyslitelně i  jeho 
zvony a také o nich se dočteme v naší kni-
ze mnohé:

Na věži kostela sv. Václava dnes nalezne-
me tři zvony. Dva mladší hovoří o pospoli-
tosti místních lidí; třetí, historický, v sobě 
nese paměť dlouhých staletí.

Nejstarším zvonem v naší farnosti měl být 
renesanční zvon zvaný „Václav“. Slit byl 
v roce 1556 zvonařským mistrem Matějem 
Špicem v  Benešově. Zvon Václav konal 
službu farníkům mnoho let a přestál mno-
hé. Na počátku 20. století byl přesně změ-
řen a popsán a tento popis je dnes jedi-
nou informací, kterou máme.

Nejstarší nám známý popis inventáře kos-
tela z  roku 1690 hovoří i  o dalších zvo-
nech – o  „Adalbertu“ (Vojtěchu) a  menší 
„Barboře“. Je to však jediná zmínka o nich, 
o  dalším osudu těchto dvou zvonů nám 
bohužel není nic známo. S postupem sta-
letí se na zvonici a později na věži kostela 
sv. Václava objevily další zvony. Těmi byly 
„Tomáš“ a „Dorota“, což je jediný původní 
jirčanský zvon, který se dochoval do dneš-
ních dní. Oba zvony pocházely z dílny slo-
vutného pražského mistra Mikuláše Löwa, 
který je slil v roce 1675.

Zvony Václav, Tomáš a Dorota se objevují 
ve všech inventářích majetku kostela se-
psaných v 19. století. Spolu s nimi je ještě 

Cesta časem 
Psáry – Dolní Jirčany

STŘÍPKY Z KNIHY 
O HISTORII 
OBCE ANEB 
CO SE PÍŠE 
V KNIZE 
O KOSTELE A ZVONECH

Práce na polích kolem Dolních Jirčan a Psár
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uváděn zvon „Umíráček“. Dohromady tedy 
byly v kostele sv. Václava čtyři zvony.

Zvony žily po dlouhá staletí na svých vě-
žích, ve zvonicích a  zvoničkách, bohužel 
nejhoršími časy se pro ně stalo období 
světových válek, kdy byly obětovány a je-
jich zvonovina roztavena k hrozivým úče-
lům. V obou světových válkách minulého 
století bylo mnoho zvonů zrekvírováno 
(zabaveno pro válečné účely), sneseno 
z  věží, odvezeno a  roztaveno. Udává se, 
že v průběhu 1. světové války bylo zniče-
no 9–10 tisíc zvonů. Z Dolních Jirčan byly 
v březnu roku 1917 odvezeny a pro válečné 
potřeby odevzdány zvony dva.

V  roce 1924 se místní farníci a  obyvatelé 
obcí složili ve veřejné sbírce, která vynesla 
13 509,60 korun, na pořízení nových zvo-
nů. Odlity byly dva zvony, nový „Tomáš“, 
kterému se také říká „Umíráček“, a  „Jan 
Křtitel“. Oba zvony byly ulity v chomutově 
zvonařem Richardem Heroldem. Nové 

zvony byly zavěšeny a 24. 2. 1924 vysvěceny 
arcibiskupem.

Bohužel – ani druhá světová válka zvony 
v  naší vlasti neušetřila. Na  počátku roku 
1942 byly tehdejší okresní úřady vyzvány 
k  provedení soupisové akce, během níž 
měly podle přesně stanovených Z Dolních 
Jirčan měly být odvezeny oba zvony, kte-
ré byly odlity pomocí sbírky občanů. Zvon 
„Dorota“ ze 17. století byl z povinného ode-
vzdání vynechán. K  odevzdání zvonů vy-
zval okresní úřad v Jílovém dne 11. března 
1942. Farní úřad v Dolních Jirčanech zažá-
dal o vyjmutí i velkého zvonu z odevzdáv-
ky a jako důvod uvedl fakt, že zvon „Jana 
Křtitele“ je jediný aktivní zvon, na který se 
vyzvání ke všem bohoslužbám pro hlavní 
část farnosti. Malý zvon „Umíráček“ byl 
označen za nevhodný pro slabost svého 
hlasu, který by měl při zvonění k  boho-
službám dosáhnout až do Jesenice a Psár, 
přičemž tento požadavek nesplňoval. 
Žádosti bylo nakonec vyhověno a odvezen 

byl nejmenší zvon „Umíráček“. centrální 
sběrnou zvonů bylo určeno místo na  vl-
tavském nábřeží pod Libeňským mostem, 
v  přístavišti Na  Maninách. Po skončení 
války se z maninského přístaviště dostala 
k  majitelům řada zabavených, ale neod-
vezených menších zvonů a mezi nimi byl 
i  náš „umíráček“, který se vrátil po válce 
na věž kostela sv. Václava.

Ať už prožijete letošní Vánoce v kruhu ro-
diny, s přáteli, nebo při tichém rozjímání, 
přejeme vám, aby byly naplněné radostí, 
láskou a  klidem. Nezapomeňme, že nej-
větším darem, který můžeme svým blízkým 
dát, je náš čas a  přítomnost. Pokud však 
hledáte inspiraci na  hmotný dárek, který 
potěší, doporučujeme naši knihu o histo-
rii a životě naší obce. Tato kniha je nejen 
krásnou připomínkou našich tradic, ale 
i hodnotným dílem, které propojuje gene-
race. Zakoupit ji můžete na obecním úřadě.

Dorota – nejstarší dochovaný zvon, 1675 Úchyt nejstaršího zvonu Dorota

Současný zvon Tomáš, vysvěcený v roce 1924

Sv. Jan na zvonu „Jana Křtitele“Sv. Barbora na zvonu Dorota
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ČAS V NEFORMÁLKU
Za Neformálko Dana Kočová
V letošním podzimním a zimním čase se po-
vedlo uskutečnit několik krásných workshopů, 
na kterých si děti mohly vyrobit spoustu nád-
herných produktů. Na podzimním workshopu 
keramiky se vyráběly dýně, motýlci a také vý-
robky dle fantazie, předvánoční workshop byl 
inspirován Vánoci a děti i dospělí si vyrobili 
rybky a vánoční 3D dekorace.

Nově probíhal i  workshop akrylového ma-
lování. Děti zde uvolnily svou fantazii a do-
spělí se naučili základy práce s  akrylovými 
barvami pod vedením zkušené lektorky 
a odnesli si krásný obraz, který jim i druhým 
udělal velkou radost.

Dalšími úspěšnými workshopy jsou pečení, 
vaření a tvoření. Na podzim se pekly straši-
delné cupcake a před Vánoci vánoční brow-
nie. Děti si ušily svého medvídka s  šátkem 
a tvořily výzdobu na okna.

V  novém roce se můžete těšit na  další 
workshopy keramiky, tvoření, vaření či pečení.

V druhém pololetí školního roku 2024/2025 
chystáme nový kroužek 3D dílny. O přihlašo-
vání budete informováni v  průběhu ledna. 
Hodiny by byly konstruovány v komplexněj-
ším rozsahu, než je jen samotný tisk. Dětem 
ukážeme větší perspektivu toho, co vlastně 
všechno tyto technologie, které se pořád 
vyvíjí, dokáží a  jak jim rozumět a následně 
s nimi nakládat.

O  všech nabídkách kroužků a  workshopů 
informujeme na  webu www.psary.cz a  na 
Facebooku „Neformalko“.

Přidejte se k nám a pojďte dětem nabídnout 
zábavné využití jejich času, kdy si budou rozví-
jet svou fantazii, zručnost a zažijí krásné chví-
le se svými kamarády. V lednu budeme infor-
movat o volných místech v našich kroužcích.

Těšíme se na vás a vaše děti a děkujeme za 
milé reakce na naše lektory.

VZDĚLÁVÁNÍ NOVÁ PARTA 
VE SKUPINCE MICHAEL
Za celý tým Dětské skupiny Michael 
Renáta Kučerová
Dětská skupina Michael nabízí péči pro děti 
ve věku 2–3 roky již od roku 2016 s celkovou 
kapacitou 12 dětí. Adaptace u  nás probíhá 
pozvolna, po vzájemné domluvě s  rodiči. 
Letošní září i díky skvělé spolupráci proběh-
la nad očekávání dobře. Sešla se parta skvě-
lých dětí a také rodičů.

Vzájemná spolupráce je pro nás velmi dů-
ležitá, proto se snažíme podporovat ji při 
nejrůznějších příležitostech. V  říjnu jsme 
se v  DS Michael spolu s  rodiči potkali při 
Podzimní slavnosti, která se nesla v duchu 
podzimních plodů. Po krátkém vystoupení 
dětí následovalo tvoření spolu s rodiči. Děti 
si tak mohly vyrobit postavičky a  zvířátka 
z dýní a kaštanů. V nabídce bylo několik ná-
mětů a samozřejmě možnost zapojit vlastní 
fantazii. Díky rodičům nechybělo ani výbor-
né občerstvení. Všem patří dík za příjemné 
odpoledne.

Další příležitostí ke spolupráci jsou u  nás 
také pátky s  rodiči či prarodiči, které jsou 
nejen pro děti příjemným zpestřením. V lis-
topadu jsme u nás přivítali jednu z babiček, 
která s  dětmi vyrobila podzimní aranžmá 
z větviček doplněných lucerničkami. Moc dě-
kujeme za milý program, ochotu přijít mezi 
děti a strávit tak společně čas.

V  zimním období máme rádi předvánoč-
ní atmosféru. Setkání v prosinci při obecní 
akci Staročeský advent na  návsi v  Dolních 
Jirčanech je k tomu pravou příležitostí. Užili 
jsme si jej letos i  v loňském roce. Kdo jste 
nás tam potkali a měli odvahu přijít za námi, 
odnesli jste si malý dáreček. Už vytváříme 
tradici menšího společného tvoření. A  kdo 
z  vás ještě neměl možnost nás potkat, ne-
vadí. Znovu se můžeme vidět při Májových 
slavnostech, kdy plánujeme Den otevřených 
dveří. Přijďte za námi, rádi vám představíme 

naši skupinku i aktivity, které s dětmi podni-
káme, a naše prostory.

Pokud máte zájem vědět, jak s  dětmi pra-
cujeme a  nechcete čekat do jara, neváhej-
te a kontaktujte nás. email i telefon najde-
te na  webu www.michaelds.cz. Těšíme se 
na setkání.
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MOŠTOVÁNÍ 
V ŽABKORYBKÁCH
Silvie Seglová
Podzim nám nabízí nejen spoustu krás-
ných barev, ale i veliké množství plodů, kte-
ré můžeme zpracovat na  mnoho způsobů. 
V ŽabkoRybkách jsme již vyzkoušeli spoustu 
různých výzev. Proto jsme se tentokrát smě-
le postavili čelem k výrobě vlastního moštu 
z jablek. 

Vše, co k  tomu bylo potřeba, jsme měli – 
jablka, lis na ovoce, hrnce, prkénka na kráje-
ní, nástroje vhodné do dětské ručky a samo-
zřejmě odhodlání. Počasí nám přálo, a  tak 
jsme mohli pracovat venku. Děti se rozdělily 
do skupinek. U  jednoho stolečku se myla 
jablíčka, u druhého se krájelo a třetí skupin-
ka odnášela nakrájená jablíčka do moštova-
če. Děti se u stolečků střídaly, aby si všechny 
vyzkoušely veškeré nabízené činnosti. 

Jakmile se nám moštovač naplnil, přišla ta 
nejdůležitější chvíle celého našeho snažení 
– lisování. I to si děti vyzkoušely. Ovšem jen 

do té doby, než šlo do tuhého. A to doslova. 
Naše očekávání, jak vše půjde hladce a vy-
lisujeme litry moštu, vzala poměrně rychle 
za své. Dalo by se říci, že moštovač přestal 
s  dětmi spolupracovat. Nic naplat, musely 
nastoupit paní učitelky. 

Za mohutného skandování dětí se s vervou 
pustily do lisování. Brzy odkládaly bundy, 
následně vyhrnovaly rukávy, děti očima hy-
pnotizovaly výpusť moštovače. Jaká to byla 
radost, když konečně první kapky vzácné-
ho moštu vytekly do připraveného obřího 
hrnce. Nadšení nebralo konce a do žil paní 
učitelek se doslova vlila nová energie. Děti 
pomáhaly, podporovaly, jásaly. 

Řekneme vám, práce to byla neskutečná. 
Lahvičky, které si děti na mošt přinesly, se 
ukázaly jako trochu přehnaný cíl, ale půl hr-
níčku k obědu nakonec každý na ochutnání 
dostal. 

Odnesli jsme si z toho jednu důležitou věc. 
Vyrobit takový „obyčejný“ mošt není vůbec 
jednoduchá věc, ale když máte odhodlání 
a partu malých pomocníků, dokážete divy.

HALLOWEEN 
NA ŠTĚDŘÍKU
Mgr. Hana Schildhabel
Na  rozdíl od svátku zesnulých, kdy se tra-
dičně uctívá památka našich blízkých, je 
Halloween svátek veselý, plný zábavy. V čes-
ku se nejedná o tradiční svátek, i když jeho 
obliba je u nás na vzestupu.

Děti se rády převlékají do kostýmů a  te-
matické dny ve školce mají v  oblibě. 
Prostřednictvím Halloweenu můžeme dětem 
ukázat, že strašidla neexistují, nemají se če-
ho bát a tím jim napomoci k odbourání stra-
chu z  pomalu se blížící návštěvy Mikuláše, 
čerta a anděla.

Halloweenské aktivity jsme dětem rozložili 
do celého týdne. Dlabaly a zdobily se dýně, 
hráli jsme tematické pohybové hry, probíha-
ly výtvarné aktivity. Samotná očekávaná par-
ty byla hned zkraje týdne.

Třídami zněly oblíbené „strašidelné“ pís-
ně, například „Strašidla“ nebo „Bu bu bu“ 
od Míši Růžičkové, „Strašidelná“ od Dády 
Patrasové, „Strašidýlko emilek“ či písničky 
z filmu Ať žijí duchové.

Proběhla přehlídka a  focení v  kostýmech. 
Jednotlivé třídy se vzájemně navštěvova-
ly, tancovalo se ve dvojicích, také společ-
ně v  kruhu a  probíhaly různé hry, včetně 
pohybových.

Užili jsme si halloweenské dny parádně 
a děti to ohromně bavilo.

No a o tom to přece je…

KLUBÍČKO A RAFÍK
Příjemné prožití vánočních svátků a  do 
Nového roku hodně štěstí přejí dětské sku-
piny Klubíčko a Rafík.
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VOLBY DO ŽÁKOVSKÉHO 
PARLAMENTU ZŠ AMOS
Tobiáš Škopek,  
místopředseda  parlamentu ZŠ Amos

Koncem října se v naší škole konaly volby do 
žákovského parlamentu ZŠ Amos. celkem se 
nám představili čtyři kandidáti, kteří proje-
vili zájem o práci pro náš školní parlament.

JAK VOLBY PROBÍHALY?
Volby probíhaly stejným způsobem jako 
v  minulých letech. celý proces voleb začí-
ná u  kampaně kandidáta. Tu musí vytvořit 
do stanoveného data, které je zveřejně-
no na  plakátu informujícím o  volbách ne-
bo na  webových stránkách www. zsamos - 
parlament.cz. Hlavním předmětem kampaně 
je leták, na kterém kandidít zmíní své hlavní 
cíle, kterých by chtěl dosáhnout. Následně 
byli všichni kandidáti, žáci a  zaměstnanci 
školy svoláni na  tzv. předvolební předsta-
vení. Tam se všichni kandidáti představili 
a společně přiblížili také své hlavní cíle, na 
kterých by chtěli v případě zvolení pracovat. 
Poté už následovaly samotné volby, které se 
konaly v pátek 25. října 2024. Voleb se moh-
li zúčastnit všichni žáci a zaměstnanci naší 

školy. Každý obdržel hlasovací lístek, na kte-
rém bylo možné vybrat až tři kandidáty.

VÝSLEDKY VOLEB
Ve středu 13. listopadu 2024 byl poté veřejně 
vyhlášen výsledek voleb. Nakonec bylo roz-
hodnuto, že členem se stanou všichni kan-
didáti tzn. celkový počet členů parlamentu 
se zvýšil z pěti na šest. Současně s výsled-
ky voleb bylo zveřejněno i  jméno nového 
předsedy a především funkce nových členů, 
na kterých se parlament ZŠ Amos oficiálně 
shodl na prvním zasedáním v pondělí 11. říj-
na 2024.

SOUČASNÉ SLOŽENÍ
 y Tobiáš Škopek – místopředseda parla-
mentu ZŠ Amos, oddělení komunikace 
a správa prostor školy,

 y Barbara Ivanović – předsedkyně parla-
mentu ZŠ Amos, oddělení kulturní a zá-
jmové činnosti,

 y Aneta Benešová – oddělení stravování,
 y Robert Ivanović – oddělení sport,
 y Benjamín Muráň – oddělení vzdělávání,
 y Lilien Hana Valešová – oddělení 
stravování.

Jsme otevřeni vám i vašim nápadům a těší-
me se na další spolupráci.

NOVÝ PŘEDSEDA 
PARLAMENTU ZŠ AMOS
Barbara Ivanović,  
předsedkyně parlamentu ZŠ Amos

NĚCO O MNĚ
Jsem Barbara Ivanović a chodím do 7.A. Je mi 
13 let a mám spoustu zájmů, jako jsou hraní 
na klavír, tanec, háčkování, lyžování a samo-
zřejmě práce pro parlament. Ráda pracuji 
na  různých projektech, baví mě je vést od 
začátku až do konce. Mohu si tak užívat celý 
proces a ve finále i výsledek.

MOJE FUNKCE
V parlamentu jsem již třetím rokem. I v prv-
ním volebním období jsem měla – a  stále 
mám – na starosti sekci Kulturní a zájmové 
činnosti. co se ale od minula změnilo je to, 
že si parlament zvolil nového předsedu (te-
dy spíše předsedkyni) a tou jsem já. Jelikož 
jsem v této funkci poprvé, pomáhá mi Tobiáš 
Škopek, který parlament vedl v minulém ob-
dobí a nyní má funkci místopředsedy.

ŠKOLNÍ AKCE, NA KTERÝCH 
JSEM SE PODÍLELA
Ve středu 20. března 2024 se odehrál 1. škol-
ní koncert v  naší škole Amos. Na  koncertě 

účinkovalo 12 dětí a jejich vystoupení mělo 
velký úspěch. Organizovala jsem ho za par-
lament a už teď vím, že něco takového určitě 
budu chtít na jaře příštího roku zopakovat.

Další akce, na které jsem se podílela, byl již 
4. ročník Amos má talent. Konal se v červnu 
tohoto roku a vystupovalo tam mnoho žáků 
z  různých tříd naší školy. Mimochodem, vi-
deo z této akce najdete i na našem Youtube 
kanálu Základní škola Amos.

Před nedávnem se také konala školní verni-
sáž s názvem Největší poklad, kde vystoupili 
někteří z našich školních hudebníků.

Momentálně rovněž pracuji na vzniku školní 
kapely, která by v budoucnu mohla vystupo-
vat i na různých (nejen) školních akcích.

MOJE PLÁNY PRO 
NÁSLEDUJÍCÍ DVA ROKY
Svoji novou pozici předsedkyně beru vážně 
a budu se snažit ji dělat nejlépe jak umím. 
Určitě se budu snažit, aby školní parlament 
nabíral na důležitosti a aby všichni žáci naší 
školy věděli, že tu pro ně jsme.

ZÁVĚR
Všichni členové našeho školního parlamen-
tu jsou skvělí a mají úžasné nápady, a proto 
se těším na veškerou práci, kterou spolu bu-
deme v následujících dvou letech dělat.

Zajímá Vás dění parlamentu nebo nám 
chcete vyjádřit svůj názor? 

Naskenujte QR kód nebo si nás 
vyhledejte na internetu.

zsamos-parlament.cz



 VZDĚLÁVÁNÍ I 5352 I VZDĚLÁVÁNÍ

VERNISÁŽ 
ŽÁKŮ ZŠ AMOS: 
NEJVĚTŠÍ POKLAD
Mgr. Lenka Hlinovská
Dne 13. listopadu 2024 se v  prostorách 
Základní školy Amos uskutečnila již tradiční 
vernisáž, která měla za cíl prezentovat vý-
tvory žáků na téma „NeJVĚTŠÍ POKLAD“. Tato 
akce byla skvělou příležitostí, jak ukázat kre-
ativitu a talent mladých umělců. Výsledkem 
byly krásné obrázky, které odrážely různoro-
dost dětských myšlenek.

Vernisáž byla obohacena o  bohatý hudeb-
ní program, který připravila žákyně Barbara 
Ivanović. Pro děti byly připraveny také tvo-
řivé dílničky, kde si mohly vyzkoušet další 
kreativní aktivity. Návštěvníci vernisáže si 
také mohli vychutnat vynikající občerstvení, 
které pro nás připravila školní kuchyně.

Tato akce se stala nezapomenutelným zá-
žitkem pro všechny zúčastněné. Takovéto 
iniciativy posilují nejen uměleckou strán-
ku vzdělání, ale také komunitní spoluprá-
ci a  vzájemné vztahy v  rámci školy. Tímto 

vyjadřujeme vděk všem, kteří se na organi-
zaci a realizaci této akce podíleli.

POSTŘEHY 
Z WORKSHOPU V RÁMCI 
3. ŠKOLNÍ VERNISÁŽE 
ZŠ AMOS
Bc. Helena Petrová, organizátorka 
workshopu
Téma letošního workshopu v rámci vernisá-
že (6. 11. 2024) znělo „Můj největší poklad“. 
Děti se mohly realizovat hudebně, a to hrou 
na terapeutické alternativní hudební nástro-
je buď sólově, s kamarády či s rodiči, anebo 
výtvarně pastelkami, voskovkami či fixy. Své 
práce mohly následně vystavit zavěšením 
dřevěnými kolíčky na  nataženou šňůru ne-
bo si je vzít domů. Děti tvořily doslova osto-
šest, byla radost je pozorovat při spontánní 
tvorbě či hře. S rodiči jsem vedla rozhovory 

o  terapeutických hudebních nástrojích, je-
jich účincích a o doporučení některého z ná-
strojů pro jejich dítě.

PYTHÁGORIÁDA 2024
Dorota Flejberková
Jako každý rok na  podzim se i  letos kona-
la matematická soutěž Pythágoriáda, kte-
rá je určena pro žáky 2. stupně ZŠ. Soutěže 
se zúčastnil celý druhý stupeň, přičemž do 
okresního kola se dostali celkem 4 žáci, kteří 
získali více než 10 bodů z 15 možných.

Okresní kolo se konalo v úterý 12. listopadu 
2024 v  základní škole v Rudné u Prahy. Žák 
6.  ročníku Josef Bodnár se umístil na  krás-
ném děleném 2.–5. místě, přičemž získal úcty-
hodných 11 bodů z 15 možných. V silné kon-
kurenci si tak zajistil velmi pěkné umístění.

FLORBALOVÝ TURNAJ
Anna Smolová
V  úterý 19. listopadu naši školu reprezen-
tovali žáci z  řad 7., 8. a  9.  tříd na  florbalo-
vém turnaji v ZŠ Rudná. Naše družstvo bylo 
smíšené — složené z devíti chlapců a jedné 
dívky. Přesto, že na turnaji byla velká konku-
rence, se žáci velmi snažili a nevypustili jedi-
nou minutu. Obsadili deváté místo. Za repre-
zentaci školy jim tímto velmi děkuji. Velký 
dík patří i rodičům, kteří se aktivně zapojili, 
podporovali sportovce a zajistili dopravu.
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DEN ZVÍŘÁTEK 2024
Dorota Flejberková
Tento rok jsme se rozhodli zapojit do 
Mezinárodního dne zvířat, který u  nás ve 
škole proběhl v pátek 4. října 2024. Jednalo 
se o projektový den, kdy se nevyučovalo, ale 
místo toho jsme si povídali nejen o  zvířa-
tech, ale také o jejich krmení a péči.

Každý žák měl možnost přinést své zvířátko, 
které muselo být z bezpečnostních důvodů 
přineseno v přepravce. Během prvních dvou 
hodin si žáci povídali o  zvířatech přímo ve 
třídách. Následně se zvířátka přesunula do 
provizorní výstavní místnosti ve školní jídel-
ně. Každá třída si během 3. a 4. hodiny pro-
hlédla celkem šest stanovišť.

Děkujeme dětem z  chovatelského kroužku, 
zároveň chceme poděkovat i  dobrovolní-
kům, kteří si připravili velmi zajímavá stano-
viště, agility či povídání o koních.

Jedno ze stanovišť byla i výstava přinesených 
zvířátek, kde žáci během prohlídky hlasovali 
o největšího sympťáka. Tuto soutěž vyhrálo 
morče Anety Zaumüllerové ze 3.B.

celý den měli žáci možnost hlasovat i v letní 
fotografické soutěži na téma Pozdrav z léta. 
Tradičně hlasovali i  rodiče během třídních 
schůzek. Všechny oceněné děti dostaly věc-
né dary.

DEN ZVÍŘAT V ČÍSLECH
 y celkem se ve škole sešlo 68 zvířátek.
 y Bylo zastoupeno 22 druhů (křeček, králík, 
kočka, morče, pes, slepice, želva, had, ko-
rela, šnek, potkan, andulka, mnohonožky, 
rybička, skinny morče, pagekon, strašilka, 
agama, gekončík, štítky, činčila, poník).

 y Nejvíce zastoupe-
nými zvířaty byli 
křečci, kterých se 
sešlo 14.

Na shrnutí tohoto vel-
mi vydařeného dne 
se můžete podívat ve 

videu, které se vám zobrazí po naskenování 
níže přiloženého QR kódu. Děkujeme za jeho 
vytvoření Tobiáši Škopkovi.

Rádi bychom vás všechny pozvali na  dal-
ší plánovanou akci, a  to Den Země, kte-
rá se bude konat ve středu 14. 5. 2025. Čas 
a  vše potřebné představíme v  příštím díle 
Zpravodaje.
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RVAČKA V PSÁRECH
14. září v nočních hodinách poskytla hlídka 
MP Jesenice součinnost dvěma hlídkám PČR 
při řešení rvačky několika osob na  jednom 
z pozemků v ulici Sportovní, Psáry. Strážníci 
společně s policisty situaci na místě zklidnili 
a  po provedení nezbytných úkonů si celou 
věc převzala policie k dořešení.

VYPOUŠTĚNÍ VODY NA ULICI
16. září se nerespektování zákona nevypla-
tilo pracovníkům firmy, kteří v odpoledních 
hodinách odčerpávali vodu z výkopu zákla-
dů připravované stavby bytového komplexu, 
jenž má v budoucnu vyrůst v ulici Pražská, 
těsně nad firmou HIT Hofman. Vodu, která 
do vyhloubených základů napršela po ne-
dávných vydatných deštích, neoprávněně 
vypustili do odvodňovací strouhy lemující 
pozemní komunikaci. A to v takovém množ-
ství, že se vylila z koryta strouhy a samovol-
ně tekla po vozovce. Tam navíc ohrožovala 
bezpečnost provozu. V  této činnosti pokra-
čovali i  přes výzvu strážníků MP Jesenice, 
kteří na místo po přijetí několika oznámení 
dorazili. Proto po provedení nezbytných zá-
konných úkonů strážníci celou událost zdo-
kumentovali a  vše bude i  s důkazním ma-
teriálem předáno příslušnému správnímu 
orgánu k projednání.

ZABĚHLÁ ŽELVA
17. září o  štěstí může mluvit majitel vodní 
želvy, která mu utekla z  pozemku do uli-
ce Sportovců a  pohybovala se po vozovce, 
kde si jí všiml kolemjdoucí muž. Ten ihned 
telefonicky kontaktoval hlídku strážní-
ků MP  Jesenice, a  ti si ji od něho převzali. 
Během zajišťování umístění zvířete do vhod-
ného zařízení se hlídce telefonicky ozval ma-
jitel želvy a po provedení nezbytných úkonů 
si svého mazlíčka převzal.

SRAŽENÝ SRNEC
23. září v  ranních hodinách na silnici II/101 
mezi městem Jesenice a  obcí Dolní Jirčany 
srazil řidič mladého srnce. Zbaběle z místa 
odjel a  událost ani neoznámil. Zraněný sr-
nec zůstal ležet na krajnici, dokud si jej ne-
všimla projíždějící řidička, která vše telefo-
nicky oznámila na MP Jesenice. Když hlídka 
dorazila na místo, už zvířeti nebylo pomoci. 
Strážníci proto kontaktovali místně přísluš-
ného hospodáře, a ten mrtvé zvíře z komu-
nikace odborně odstranil a zajistil.

NERESPEKTOVÁNÍ ZÁKAZU STÁNÍ
27. září v  nočních hodinách přijala hlídka 
MP oznámení o vozidle parkujícím v rozporu 
s právními předpisy v ulici Hlavní, kde bylo 
v uvedené době zakázáno stání svislou do-
pravní značkou. Přivolaní strážníci na místě 
nezjistili řidiče, který vozidlo na místě zapar-
koval, proto umístili za stěrač čelního skla 
tohoto vozu upozornění pro nepřítomnou 
osobu podezřelou ze spáchání přestupku 
a událost zdokumentovali.

PARKOVÁNÍ V CIZÍM VJEZDU
4. října v  dopoledních hodinách vyjížděla 
hlídka MP do ulice Břidlicová, kde řidič za-
parkoval vozidlo ve vjezdu svého souseda, 
který proto nemohl vjet na  svůj pozemek, 
aby vyložil náklad. Přivolaná hlídka strážní-
ků na místě zjistila, že muž, jenž do vjezdu 
vozidlo zaparkoval, není doma, ale jeho pří-
telkyně, která měla klíče od vozu, automobil 
ihned přeparkovala. Z provedeného šetření 
vyšlo najevo, že k  tomuto jednání dochází 
opakovaně, díky čemuž vznikají časté sou-
sedské neshody. Událost proto bude i s dů-
kazním materiálem oznámena příslušnému 
správnímu orgánu k projednání.

VÝBĚR Z UDÁLOSTÍ MP JESENICE
za období od poloviny září do poloviny listopadu 2024
Jiří Michna DiS, zástupce vedoucího Městské policie Jesenice

ZE ŽIVOTA POJIŠŤOVEN
Ing. Helena Leštinová Nedvědová, Ph. D.

V  předvánočním čase naše čtenáře tento-
krát rozesmějeme historkami z  pojišťoven. 
Všechny jsou pravdivé, i  když některé jsou 
neuvěřitelné.

Z telefonních hovorů zákaznických linek:

Operátorka: Nadiktujete mi, prosím, rodné 
číslo?

Klient: Myslíte moje nebo mého auta?

Operátor: Dobrý den, pojišťovna xyz, u tele-
fonu David Peřina.

Klient: Dobrý den, tady Polštářek.

Operátor: Potřebujeme poslat ten doku-
ment mailem. Máte chytrý telefon? Tím se to 
dá naskenovat…

Klient: Tak chytrý zase není…

Klient: Dobrý den, já bych chtěla nahlásit 
nehodu.

Operátor: A jste viník nebo poškozený?

Klient: Ne, ne, já jsem byla uprostřed.

Operátor: Potřebuji SPZ poškozeného vozu.

Klient – cizinec: Ne, ne poškozená SPZ, ale 
přední a zadní dveře kaput!

Klient: Prosím o  urychlené vyřízení škody 
na autě mé ženy. Manželka mě furt otravuje 
a musím ji pořád někam vozit.

Z hlášení pojistných událostí:

Viník se patrně chtěl pokusit o  metodu zi-
pu, ale tak nešťastně, že z toho byl suchý zip 
a museli nás od sebe odtrhnout až hasiči.

chtěl jsem se s  účastníkem domluvit po 
dobrém, ale nerozuměl česky. Tak jsem mu 
trošku ohnul stěrač.

Srážku vlastně zavinila moucha, která vlétla 
do vozu a  kterou jsem si spletla s  vosou, 
na kterou jsem alergická.

Místo pro bezpečné míjení tam nebylo. 
Myslel jsem, že moudřejší ustoupí, a  proto 
jsem se proti němu pomalu rozjel, což on 
bohužel učinil taky.

Když jsem mu opakoval, že mi poškodil 
i střešní box, rozuměl ten Maďar jenom tomu 
slovu box a začal mně máchat před obliče-
jem pěstí.

Většímu rozšíření požáru zabránilo syno-
vo akvárium, které prasklo a uhasilo kobe-
rec. O to větší je však škoda na akvarijních 
rybičkách.

Vánoční svíčky od vietnamského prodejce 
zkratovaly, vyhodily pojistky a v té tmě jsem 
si pádem zlomil ruku s následnou pracovní 
neschopností ještě před rozdáním dárků.

Dělal jsem si jen legraci, že když mám hands-
free, můžu jí sahat na kolena, ale spolujezd-
kyně mě praštila do ruky tak silně, že jsem 
nárazem přeřadil a způsobil tak tu kolizi.

V  autě bohužel nemám handsfree. Mobil 
jsem proto držel v ruce, protože jsem věděl, 
že má volat tchýně. Když jí to nezvednu do 
tří zazvonění, mám peklo. Nějak jsem se ale 
lekl a zvonící telefon mi upadl. Šátral jsem 
po něm a sjel do příkopu. Žádám o shovíva-
vost. Tchýně mi to už spočítala.

Vinu z  havárie nese jednoznačně řidička 
druhého auta. Nedala mi přednost. Není co 
řešit. Je to blondýna.

Po Mikulášské: Já byl za čerta. Měl jsem krás-
né řetězy půjčené z práce, od nás z haly. Byly 
těžké a pěkně řinčely. Ale když jsem je rozto-
čil, vylítly mi z rukou a rozbily výklad přileh-
lého obchodu. Prodavačky se hrozně vystra-
šily. Když vyšly ven, aby zjistily, co se stalo, 
lekly se podruhé. Byl jsem fakt hrozivý čert.

Klient poničil elektronický zámek hotelových 
dveří na dovolené v egyptě, když spěchal do 
pokoje na  toaletu a  těsně před ním zakopl 
a nekontrolovaně dveřmi proletěl.
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KAM NA VÝLET 
 NOVÉ MĚSTO 
NAD METUJÍ
Marcela Miklová
Ve svých příspěvcích vám nabízím náměty pro 
výlety v blízkém okolí Psár. Tentokrát udělám 
výjimku a  nabídnu výlet vzdálenější. V  říjnu 
senioři absolvovali výlet do Nového Města 
nad Metují. Město leží v  podhůří Orlických 
hor, pyšní se krásným náměstím a  zámkem, 
ale neméně krásné je i jeho okolí. Poznat krá-
sy Novoměstska ale vyžaduje více času, proto 
vám přiblížím krásnou trasu, kterou jsem ne-
dávno prošla. Střed Nového Města, náměstí 
a zámecký komplex leží na skalnatém ostrohu, 
dole pod městem teče řeka Metuje. 

TRASA: KLOPOTOVSKÉ ÚDOLÍ A REZEK
Procházka začíná na náměstí Republiky, odkud 
se po zelené značce spustíme po schodech do-
lů k řece, kde se nám naskytne krásný pohled 
na skalnatý ostroh, mineme malou vodní elek-
trárnu Pod Výrovem, přejdeme Sepský most 
a pokračujeme údolím Klopotovského potoka.

Procházíme-li Klopotovským údolím, najdeme 
v něm nejen přírodní krásy, ale také historická 
místa. Dřevěné chaloupky se již téměř vytratily 
a osídlení končí lesovnou. Za posledním sta-
vením – Štíchovou lesovnou v  sevřeném les-
ním údolí se po pravé straně nachází obůrky 
s  divokými prasaty, vlevo voliéry s  divokými 
krocany a dalším ptactvem a po zhruba 300 m 
obůrka s vysokou zvěří (srnčí, jelení). Za nimi 
proti proudu Klopotovského – Bohdašínského 
potoka leží uprostřed potočiště větší hladký 
balvan, který má uprostřed prohloubení, jež 
při troše dobré vůle připomene otisk kopyta. 
O  tomto místě se traduje pověst o  vzájemné 
honičce čerta s čarodějnicí. Čertova díra se na-
chází vlevo od cesty.

Po zelené značce vystoupáme na  Rezek. 
Přetneme silnici a  pokračujeme kolem 
Bartelmusovy vily. Je to barevná dřevostav-
ba ve stylu lidové secese, kterou pro brněn-
ského továrníka Roberta Bartelmuse v  letech 

1900–1901 navrhl a  postavil architekt Dušan 
Jurkovič. cesta nás dále zavede do bývalých 
lázní Rezek. Nalezneme zde léčivý pramen. 
Písemná zpráva o  studánce se datuje rokem 
1610. V té době kdosi na blízký mohutný strom 
zavěsil obraz sv. Barbory. Kaple s  vyvěrajícím 
pramenem pod oltářem byla postavena v roce 
1736. Spolu s ní byla postavena i malá lázeňská 
budova a pro údržbu poustevna. Budova lázní 
je v současnosti mimo provoz. Od lázní Rezek 
pokračujeme Libchyňským údolím a  zelená 
značka nás dovede zpátky do Nového Města.

DALŠÍ TIP: PEKLO
Pokud strávíte v  Novém Městě více dní, dal-
ším námětem pro vycházku je návštěva Pekla. 
Peklo je romantické údolí při soutoku Metuje 
s Olešenkou mezi Novým Městem nad Metují 
a  Náchodem. cestou se můžete zastavit 
na  některé z  čertovských specialit ve stylové 
Bartoňově útulně, kterou navrhl známý archi-
tekt Dušan Jurkovič.

Peklo nedaleko Nového Města nad Metují je 
velmi oblíbené a  vyhledávané výletní místo. 
Starý mlýn, nazývaný Pekelec, byl v  roce 1912 
přestavěn pro pana Bartoně, majitele novo-
městského zámku, podle návrhu architekta 
Dušana Jurkoviče na  výletní restauraci s  po-
užitím prvků lidové architektury, která dobře 
zapadá do přírodní scenerie. Stylová restaura-
ce Bartoňova útulna je vyzdobena mnoha čer-
tovskými motivy. Názvu odpovídá i  jídelníček 
s řadou „pekelných" specialit.

Přírodní rezervace Peklo u Nového Města nad 
Metují chrání v hluboce zaříznutém údolí řeky 
Metuje a  Olešenky vzácné druhy rostlin a  ži-
vočichů, kterým vyhovuje chladno sevřeného 
údolí.

Rezervaci Peklo ohraničují svahy Dobrošova, 
Sendražského kopce a scenérie výšiny Koníček. 
Osada Peklo je tvořena převážně rekreačními 
objekty.

DALŠÍ ZAJÍMAVOSTI V OKOLÍ
 y Vodní nádrž Rozkoš: Možnost vodních spor-
tů a rekreace.

 y Zámek Opočno: Krásný renesanční zámek.
 y Ratibořice a Babiččino údolí: Ideální pro 
milovníky literatury a historie.

 y Zámek Náchod: Impozantní památka s bo-
hatou historií.

Plánujete-li dovolenou na příští rok, Nové 
Město nad Metují a jeho okolí je skvělým ti-
pem pro objevování přírodních i historických 
krás naší země.

ŠTĚDRÝ VEČER, 24.12.2024

16:00 - Pyšely, vánoční mše sv. pro rodiny s dětmi
22:00 - Dolní Jirčany, noční mše sv. 
24:00 - Jílové u Prahy, půlnoční mše sv. 

SLAVNOST NAROZENÍ PÁNĚ, 25.12.2024

09:30 - Jílové u Prahy, slavnostní mše sv. 
11:30 - Pyšely, slavnostní mše sv.

NÁVŠTĚVA BETLÉMŮ PRO VEŘEJNOST, 25.12.2024

14:00 - 17:00 - kostely: Jílové u Prahy, Dolní Jirčany, Pyšely
a vždy 30 minut před každou mší sv. dle vánočního řádu 
bohoslužeb: https://jiloveuprahy.farnost.cz/.

Krásné prožití vánočních svátků přeje P. Miroslav Auxt, 
správce farnosti Jílové u Prahy

        

Ř Í M S K O K A T O L I C K Á   F A R N O S T
J Í L O V É  U  P R A H Y

V Á N O Č N Í  S V Á T K Y  2 0 2 4
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POMÁHÁME V NAŠEM 
OKOLÍ ZACHRAŇOVAT 
SRNČATA
Ing. Kamila Tomanová, 
předsedkyně správní rady spolku 
Zvířecí máma
V tomto období jsou srny již březí a přes zi-
mu v nich roste nový život. V  jarních měsí-
cích po narození srnčat však dochází k vel-
kému nebezpečí, jelikož ve stejném období 
musí zemědělci posekat své porostlé plochy 
sekačkami. Srny si vybírají porostlé travna-
té louky, aby svá mláďata dobře ukryly před 
ostatními predátory a o hrozícím nebezpečí 
nemají ani tušení. Zemědělské stroje srnča-
ta dokážou zranit natolik, že tato roztomilá 
stvoření umírají s rozsekanými tělíčky v ne-
snesitelných bolestech. Srny pak chodí svá 
mláďata oplakávat a  cítí velikou bezmoc. 
Ročně je v  ČR zabito tímto způsobem až 
60 000 srnčat.

Dá se tomu však jednoduše předejít. Stačí 
iniciativa dobrovolníků, kteří se těsně před 
sekáním domluví se zemědělci a  myslivci, 
louky v ranních hodinách zkontrolují a dají 
mláďata stranou. A  právě tím se náš spo-
lek Zvířecí máma zabývá. Ve vysoké trávě je 
však velmi obtížné mláďata najít, a proto je 
potřeba využít dron s  termokamerou. Díky 
takovému dronu je možné na  louce najít 
veškerá živá stvoření a zachránit je před kru-
tou a bolestivou smrtí. Tyto drony jsou však 
velmi finančně nákladné a nemůžeme si je 
dovolit. Proto jsme se rozhodli založit sbírku 
na takový dron přes Donio. Bez dronu s ter-
mokamerou bohužel není mládě vidět ani 
na jeden metr a proto je takový dron jediný 
efektivní způsob, jak zvíře zachránit. 

Více informací o  této problema-
tice se můžete dozvědět na webu 
 zvirecimama.cz nebo přímo u sbír-
ky Prosíme o pomoc při záchraně 
srnčat | Donio.

Jsme si vědomi toho, že vánoč-
ní čas patří mezi ty nejhektičtější 

v celém roce a finančních výdajů s tím spo-
jených je také hodně. Na druhou stranu jde 
o  čas štědrosti a  dobrých skutků, a  proto 
jsme chtěli moc poprosit o  součinnost při 
této pomoci bezbranným zvířatům. Jsme 
nadšená skupina dobrovolníků, která letos 
zachránila kolem 100 srnčat. Poptávka po 
našich službách však roste a my ji potřebu-
jeme pokrýt, abychom zachránili co nejvíce 
zvířecích životů. K tomu momentálně potře-
bujeme dron s termokamerou a na jaře sku-
pinu dobrovolníků, kteří s námi budou ráno 
chodit srnčata zachraňovat. Aktuálně tedy 
budeme moc vděční za jakoukoliv finanční 
podporu přes sbírku Donio nebo na  účet 
spolku. Děkujeme za každou korunu, kterou 
nám projevíte svou důvěru ve snaze pomoci 
zvířatům.

Pokud by vás napadla i  jiná možnost po-
moci, napište nám prosím na  email info@
zvirecimama.cz, kde se můžete hlásit i  jako 
dobrovolníci. Moc děkujeme i  za to, že jste 
si jen přečetli tento článek a věnovali nám 
kus svého času. Životní prostřední naší obce 
a jejího okolí nám není lhostejný a chceme 
zajistit bezpečný život pro všechny tvory, 

kteří se rozhodli naši obec nazývat 
svým domovem.

Za spolek Zvířecí máma chceme 
také moc poděkovat obci Psáry 
za podporu při naší činnosti 
a  všem čtenářům popřát krásné 
a pohodové svátky v kruhu svých 
nejbližších.
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stejně jako áčko nováčkem. Naděje psárské-
ho fotbalu v  první polovině sezony získaly 
osmadvacet bodů, což jim zajistilo druhou 
příčku. Družina vedená trojicí trenérů se 
mohla opřít zejména o  výhodu domácího 
prostředí, kde kromě jedné remízy všechno 
vyhrála.

„Těší nás, že jsme na podzim udrželi domá-
cí neporazitelnost a  v Psárech jsme ztrati-
li z  jednadvaceti možných pouze dva body. 
Někdo by nad tím mohl mávnout rukou, ale 
za celý trenérský štáb mohu říct, že je pro 
nás radost hrát před našimi fanoušky. Když 

si pak po zápase můžeme společně vítězně 
zatleskat a  slyšet spokojenost s  předvede-
nou hrou, je to už jen třešnička,“ jásal Jakub 
Splavec, jeden z trenérů devatenáctky Psár.

„Máme za sebou dobrý podzim, ale jsme te-
prve v půlce cesty. Nyní si popřejeme hezké 
Vánoce a potkáme se zase až u busu na zimní 
soustředění 5. ledna. Ještě jednou moc děku-
jeme všem za podporu. Je radost tu trénovat 
a vidět, že se kluci každým dnem posouvají. 
Jako jednotlivci, ale hlavně společně – jako 
tým,“ dodal kouč mladých Rapiďáků.

SPORT

FANTASTICKÁ 
SEZONA
Martin Mangl
Áčko Rapidu stráví zimu na třetím místě kraj-
ského přeboru. Na nováčka skvělý výsledek!

Uplynulá sezona? Fantastická. Prvenství 
v  jedné ze skupin I. A  třídy, postup mezi 
elitu kraje, k  tomu i  triumf v  Poháru SKFS. 
Letošní sezona? Pro áčko fotbalových Psár 
sice ne taková, jako byla ta loňská, přesto 
(zatím) velice úspěšná. Rapid coby nováček 
má za sebou premiérový podzim mezi elitou 
Středočeského kraje a  ve velké konkurenci 
si nevedl vůbec špatně. Z  patnácti zápasů, 
které odehrál, vydoloval jednatřicet bodů 
za devět výher a čtyři remízy. Pouze dvakrát 
pak svěřenci hlavního trenéra Danilo Antiče 
odcházeli ze hřiště s nepořízenou. Strávení 
zimní pauzy na třetím místě tabulky není vů-
bec špatný počin, naopak.

„Jako nováček soutěže asi můžeme být se 
třetím místem spokojeni. Nicméně je tam 
cítit i jistá trpkost a vlastně i lehké zklamá-
ní. Jako jediní v  soutěži jsme totiž dokázali 
porazit do té doby suverénní Čáslav i druhou 
Velim, a  to dokonce bez obdržené branky,“ 
říká kouč Rapidu Psáry. „A tak ztráta devíti 

bodů na první Čáslav nám ještě víc připomí-
ná nezvládnuté zápasy se slabšími soupeři. 
Vlastně se nám trochu opakuje scénář z pře-
dešlé sezony,“ lamentuje Antič, který si myslí, 
že z některých nevítězných mačů šlo vytěžit 
více. „Bylo jich až zbytečně moc. Když se nad 
tím zamyslím, tak jsme zaslouženě prohráli 
asi jen v  Poříčanech. V  ostatních nevyhra-
ných zápasech jsme byli jednoznačně fotba-
lovějším týmem a z těchto soubojů jsme měli 
získat více bodů,“ uvědomuje si kouč.

Kromě třetího místa má radost z  toho, že 
tabulku střelců vede kapitán mužstva Lukáš 
Pouček, jenž na podzim nasázel patnáct bra-
nek. V elitní trojce přeboru je i jeho spoluhráč 
Ihor Krasnyanyk, který se prosadil desetkrát. 
„Obecně jsem rád, že jsme i na podzim před-
váděli ofenzivní fotbal plný kreativity, díky 
čemuž jsme si vytvářeli hodně šancí. Někdy 
holt na úkor defenzivy. Dále jsem také velmi 
spokojený s celkem úspěšným zapracováním 
dorostenců do sestavy áčka,“ pochvaluje si 
Antič, osmačtyřicetiletý trenér Rapidu Psáry.

DEVATENÁCTKA SLAVILA TITUL 
PODZIMNÍHO VÍCEMISTRA 
STŘEDOČESKÉHO KRAJE
Výborný podzim mají za sebou i  starší do-
rostenci, kteří jsou v  krajském přeboru 

PODZIM U SDH PSÁRY
Daniela Šolcová, starostka SDH Psáry 
Jan Honek, velitel SDH Psáry
Sbor dobrovolných hasičů Psáry je zde opět 
s hlášením všech proběhlých i plánovaných 
akcích. Tak pojďme na to!

Dne 21. 9. v Kamenném Újezdci proběhl jubi-
lejní 40. ročník Memoriálu Jaroslava Štíbra, 
kterého se zúčastnilo jedno družstvo žen 
a  dvě družstva mužů. Umístění nestojí za 
zmínku, ale i  tak nám to soutěžního ducha 
nepokazilo a těšíme se v příštím roce na zá-
vody do Libně.

Na  úseku mládeže jsme se dne 5. 10. zú-
častnili závodu požární všestrannosti 
v  Úholičkách. Děti předvedly dovednosti 
ve střelbě ze vzduchovky, v  uzlování, zá-
kladech topografie a první pomoci, požární 
ochraně, překonání překážky po vodorov-
ném laně a orientaci s buzolou. Umístily se 
takto: přípravka A  na 3. místě, přípravka B 
na 6. místě, mladší žáci na 9. místě, starší žá-
ci na 3. místě a dorost na 2. místě. Posledním 
závodem tohoto roku byl dne 2. listopadu 
1. ročník okresního kola uzlové štafety ve 
Středoklukách. Zúčastnili se pouze katego-
rie dorostu. Vyslána byla dvě družstva, která 
se umístila: Psáry B na 5. místě, Psáry A na 
2.  místě. Děkujeme všem závodníkům za 
skvělé výsledky a reprezentaci sboru.

Nás dospělé čekalo Havelské posvícení, kde 
jste si společně s  námi mohli užít tradiční 
vesnickou zabijačku, hasičky v  kopačkách 
a spousty zábavných aktivit jak pro dospělé, 
tak pro děti. V neděli 1. 12. proběhla velmi 
oblíbená Mikulášská besídka v  hospůd-
ce na  hřišti. Pro děti byl připraven bohatý 
program i  nadílka, kterou nám přinesl sa-
motný Mikuláš se svými pomocníky Čertem 
a  Anděli. Velice děkujeme našim hasičkám 
za organizaci této kulturní akce.

Během podzimního a  zimního období nás 
čekají tréninky dětí v tělocvičně v ZŠ Amos. 
Pokud vás zaujaly výsledky a pestrá činnost 
našeho sboru, pak obzvláště na  úseku dě-
tí máme neustále otevřen nábor nových 
členů. Přihlášky a dotazy prosíme směřujte 
na email: petka.edoska@seznam.cz.

Ke konci výčtu našich pestrých aktivit nám 
dovolte malé pozvání na Masopustní průvod 
dne 22. 2. 2025.

,,Plameni zdar!“ a děkujeme všem
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SPORT ACADEMY
Vítek Voltr
Sport Academy spouští přihlašování na let-
ní kempy! V  listopadu proběhl florbalový 
turnaj Academy Tour!

Sice nám teprve začíná zima a sezona krouž-
ků a turnajů Sport Academy je v plném prou-
du, přesto je ale pomalu čas začít myslet 
na léto. Abyste si ho mohli lépe naplánovat, 
spouštíme už teď na našem webu přihlašo-
vání na  letní Summer campy. Mladé spor-
tovce na  nich čekají nejrůznější sportovní 
hry, výlety, koupání v  bazénu a  především 
spousta zábavy, radosti z  pohybu venku 
i v tělocvičně i z nových kamarádů. V nabíd-
ce letos máme kempy zaměřené především 
na  florbal v Říčanech a Dolních Břežanech, 
horolezecké na  Praze 12, všeobecně spor-
tovní kempy ve Škvorci, kempy pro školky 
v Dolních Břežanech nebo šipkařské kempy. 
Žádný mladý sportovec by na našich letních 
kempech neměl chybět. Blíží se Vánoce a ta-
kový Sport Academy camp může být ideál-
ním vánočním dárkem. Pro ty, co se na kemp 
přihlásí do 24. prosince, jsme také připravili 
Vánoční slevu. Výhodnější ceny také nabízí-
me sourozencům. Kompletní přehled všech 
našich kempů naleznete na academy-sport.
cz/camp.

Listopad je v  naší akademii také tradičně 
měsícem podzimního florbalového turna-
je. Nejinak tomu bylo i  letos. 16. listopadu 
se v hale Na Fialce v Říčanech sešlo kolem 
sto padesáti dětí, aby se utkaly o  medaile 
a pohár Floorball Academy Tour. Zápolilo se 
nejprve v mladší a poté ve starší kategorii. 
Ačkoliv si vítězný pohár a medaile nemohli 
odnést všichni, za velké nasazení, pohledné 
florbalové akce a  fair-play hru by si je za-
sloužil každý z účastníků. Všichni mladí flor-
balisté z našich kroužků rodičům, trenérům 
i dalším divákům ukázali, co se za první mě-
síce nové sezony naučili. A my se už teď těší-
me, co předvedou na dalším turnaji v zimě. 
Ten je na programu už 1. února 2025 v hale 
v Dolních Břežanech.

Závěrem nám dovolte popřát členům naší 
akademie, rodičům, ale i  dalším čtenářům 
veselé Vánoce a šťastný Nový rok. Děkujeme 
všem, kteří svěřili své ratolesti do rukou na-
šich trenérů a kteří umožňují dětem sporto-
vat ať už v naší akademii či kdekoliv jinde. 
Sport a pohyb je totiž pro zdravý život na-
prosto nezbytný a v dnešní době plné láka-
del v  podobě moderních technologií na  to 
někdy zapomínáme…

FOTBALOVÉ TABULKY
Údaje jsou převzaty z webových stránek 

ČMFS k 15. 12. 2024.

A1A — KRAJSKÝ PŘEBOR
Rk. Tým Záp. + 0 – Skóre Body

1. FK Čáslav 15 13 1 1 52:16 40
2. FC Velim 15 11 3 1 30:14 36
3. SK Rapid Psáry 15 9 4 2 47:26 31
4. Nespeky 15 8 2 5 35:29 26
5. SK Poříčany 15 8 2 5 27:21 26
6. AFK Tuchlovice 15 7 2 6 32:24 23

7. Tuchoměřice 15 6 3 6 26:22 21
8. SK Doksy 15 6 2 7 26:30 20
9. SK Rakovník 15 6 2 7 23:27 20

10. SK Poříčí n/Sázavou 15 6 1 8 33:38 19
11. Povltavská FA 15 6 1 8 31:37 19
12. Libiš 15 6 0 9 28:33 18
13. SK Chlumec 15 4 4 7 19:32 16
14. MFK Dobříš 15 3 2 10 24:42 11
15. Sedlčany 15 3 1 11 27:46 10
16. SK Tochovice 15 2 2 11 19:42 8

Poslední zápas: 

 Psáry — Čáslav 4 : 0

A2A – III. TŘÍDA – OKRESNÍ PŘEBOR
Rk. Tým Záp. + 0 – Skóre Body

1. Čisovice A 12 10 2 0 56:23 32
2. Vrané n/Vltavou 12 9 2 1 33:13 29
3. Davle 12 7 0 5 22:32 21
4. Míšek pod Brdy 12 6 2 4 37:29 20
5. Jíloviště B 12 5 4 3 54:32 19
6. Jesenice B 12 5 2 5 47:42 17
7. Zvole 12 5 2 5 20:21 17
8. Dolní Břežany B 12 5 1 6 33:35 16
9. Průhonice B 12 4 2 6 31:44 14

10. Štěchovice 12 4 1 7 28:33 13
11. Psáry B 12 4 0 8 28:37 12
12. Dolní Jirčany 12 3 2 7 26:42 11
13. Libeň 12 3 1 8 34:45 10
14. Okrouhlo 12 3 1 8 27:48 10

Poslední zápasy: 

 Jíloviště B — Dolní Jirčany 6 : 3

 Vrané n/Vltavou — Psáry B 1 : 0
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PORUCHY VODOVODU A KANALIZACE
Technické služby Dolnobřežansko s. r. o.
605 255 145, 731 410 418 – dispečink
734 485 495 – zákaznické centrum
725 334 384 – NONSTOP – poruchy a havárie
svoz komunálního odpadu – hlášení závad:
psary.cz/hlaseni-zavad-odpady

ZÁVADY NA VEŘEJNÉM OSVĚTLENÍ
e-mail: technickesluzby@tsdb.cz
731 410 419, 725 755 471 – prac. dny 8–15 hod.

PORUCHY V DODÁVCE EL. ENERGIE – ČEZ
800 850 860 – nepřetržitě

POHOTOVOSTNÍ A PORUCHOVÁ SLUŽBA PLYNU
1239 – Pražská plynárenská – nepřetržitě

MĚSTSKÁ POLICIE JESENICE
775 775 978 – nepřetržitě

OSTATNÍ PORUCHY
poruchy@psary.cz
241 940 454 – tel. na OÚ Psáry (v prac. době)

TÍSEŇ, HROZÍCÍ NEBEZPEČÍ – HASIČI D. JIRČANY
731 104 110, 604 796 128

PEČOVATELSKÁ SLUŽBA LAGUNA PSÁRY
731 449 702 – eva Přerostová

OBECNÍ ÚŘAD
241 940 454 (v pracovní době)
pondělí 8–12, 13–17 hod.
úterý, čtvrtek 8–12, 13–16 hod.
středa 8–12, 13–18 hod.
pátek 8–12 hod.
V případě hrozících škod na majetku volejte 
mimo pracovní dobu, o víkendech a svátcích:
602 714 101 – Vlasta Málková, starostka
602 754 837 – Mgr. Milan Vácha, místostarosta
Více informací najdete na webových 
stránkách obce: psary.cz/dulezite-odkazy

KNIHOVNA 227 023 225

SBĚRNÝ DVŮR
středa 15–18 hod., sobota 9–15 hod.

INFORMACE PRO CHATAŘE
chatařům a chalupářům se zpravodaj do 
schránek neroznáší, mohou si jej vyzved-
nout na obecním úřadě, v trafice nebo ve 
sběrném dvoře.

DŮLEŽITÉ INFORMACE A TELEFONNÍ ČÍSLA
PSÁRSKÝ ZPRAVODAJ
Periodický tisk územního samosprávné-
ho celku obec Psáry, Pražská 137, Psáry, 
IČ 00241580. Vychází 6× ročně. Redakce si 
vyhrazuje právo zaslané příspěvky redakčně 
upravovat a krátit.
Kontakty: 
psarskyzpravodaj@psary.cz 
psary.cz/psarsky-zpravodaj
Redakční rada: 
Ing. Jitka Svobodová, Jiří Římovský 
Za obec Psáry: Vlasta Málková
Vedoucí redaktorka a příjem inzerce: 
Ing. Lucie Libovická, tel. 603 477 211, 
e-mail: inzerce@psary.cz
Grafická úprava: Ing. Vít Libovický
Tisk: Tiskárna irbis
Distribuce: ZDARMA do všech poštov-
ních schránek občanů a firem v Psárech 
a D. Jirčanech.
Náklad: 1800 výtisků
Registrace: MK ČR e 15258
Vydání: prosinec 2024, vyšlo 20. 12. 2024

formát šířka 
[mm]

výška 
[mm]

cena 
[Kč]

celá strana na spad 176+5 250+5 4 200,-
celá strana 148 223 4 200,-
1/2 strany 148 110 2 300,-
1/4 strany 70 110 1 200,-
1/4 strany naležato 148 52 1 200,-
1/4 strany pro osob-
ní oznámení našich 
občanů

148 52 500,-

1/8 strany 70 52 450,-
2. obálková strana 5 000,-
4. obálková strana 6 000,-

CENY INZERCE

SLEVY: 2 opakování – 5 %, 3–5 opakování – 
10 %, 6 opakování – 15 %.
ceny černobílé i barevné inzerce jsou jed-
notné a konečné, nejsme plátci DPH.

TAEKWONDO GEBAEK 
HOSIN SOOL
Anna Krbcová
Znovu na  vrcholu – historický triumf 
v Ostravě!

Na  letošním Mistrovství České republiky 
v  Ostravě naše škola Taekwon-Do Ge-Baek 
Hosin Sool doslova ovládla soutěžní pole. Už 
druhý rok po sobě jsme si odvezli pohár pro 
celkové vítěze. Letos jsme ale pokořili histo-
rický milník – získali jsme nejvíc zlatých me-
dailí v celé historii českého svazu Taekwon-
Do ITF! celých 44 kusů.

Soutěžilo se celý víkend 9.–10. 11. ve všech 
hlavních disciplínách — od sestav přes spor-
tovní boj až po speciální techniky a  silové 
přerážení, a to jak individuálně, tak týmově. 
Výsledky? Ohromující! Naši závodníci domi-
novali a zanechali soupeře daleko za sebou.

Ze Psár k  tomuto úspěchu výrazně přispěli 
bratři Pavlasovi. Taekwon-do cvičí už od ma-
la, mají zkušenosti z českých i zahraničních 
závodů a tak je vždy radost dívat se na jejich 
zápasy. Starší Ondra předvedl skvělý výkon 
a  z Ostravy si tentokrát odvezl dvě druhá 
místa – ze sportovního boje a sestav. Mladší 
Marek taky zabodoval: domů přivezl stříbro 
ze sestav a bronz ze speciálních technik. Oba 
se pak účastnili i týmových disciplín, kde po-
mohli k dalším medailím.

Za Psáry jsme měli i  dívčí závodnice, třeba 
Janu Odstrčilovou. I  přes to, že se v  obou 
svých disciplínách potkala s členkami státní 
reprezentace, zvládla vybojovat první místo 
v boji a druhé v sestavách. Moc gratulujeme.

Díky skvělé přípravě, odhodlání a týmovému 
duchu jsme opět potvrdili, že jsme největší 
a nejúspěšnější škola taekwon-do v repub-
lice. Děkujeme všem závodníkům, trenérům, 
rodičům a v neposlední řadě obci Psáry za 
podporu.

chcete si taekwon-do vyzkoušet na vlastní 
pěst? Trénujeme i v Psárech v ZŠ Ámos, 
každou středu od 17.00 a v pátek od 15.00! 

Přijďte si s námi 
zacvičit. Více 
informací najdete 
na www.tkd.cz.




